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OBČANÉ JANOVÉ PŘISPĚLI 

K OBNOVĚ CHATY LIBUŠÍN 
   Chaty Libušín, Maměnka a Radhošť jako takový je 

častým cílem tisíců turistů. Při různých akcích jej 

samozřejmě navštěvují i turisté z Janové. A turistou je 

v obci každý občan, který se rozhodne pro konkrétní výlet 

a třeba jen výjimečně se stane členem „rodiny“, příjemné 

party lidiček objevujících taje a krásy především 

Valašska, ale i země české vůbec. 

   Dne 3. března 2014, krátce po půlnoci byla zasažena 

srdce valašských patriotů, ale i tisíců lidí napříč 

republikou. Chata Libušín byla velmi těžce poškozena 

požárem. Společně s Maměnkou stavby, které jsou pro 

Valašsko historickým pokladem. Ale i národním 

klenotem, poněvadž v těchto stavbách se setkává um 

Slovanů. Dílo navrhl a realizoval slovenský architekt 

Dušan Jurkovič. V sedle pod bájnou horou dílo v život 

uvedly mozolnaté ruce zkušených Valachů pod vedením 

vsetínského architekta Michala Urbánka. A vnitřní 

prostory zkrášlily fresky a sgrafity s motivy valašských a 

slovenských pověstí od Mikoláše Alše. 

   V Janové vyhlásili turisté pod záštitou obce veřejnou  

sbírku na záchranu tohoto valašského klenotu. Sbírka 

probíhala od 24. března do 30. dubna 2014 a bylo 

vybráno úctyhodných 12 100 korun. Akci iniciovali za 

turisty paní Zdenka Chudějová a za obec její starosta Jan 

Machalec. Dárci zdaleka nebyli jen janovští turisté a 

samotná obec, ale i místní podnikatelé, občané, kterým 

leží na srdci osud krás a historie rodného Valašska. 

Dokonce přijížděli dárci odjinud. Všem, kdož se sbírky 

zúčastnili, patří hluboká poklona. 

   Částka 12 100 korun byla osobně předána řediteli 

Valašského muzea v přírodě v Rožnově pod Radhoštěm 

Jindřichu Ondrušovi. Předání se za obec a za turisty 

zúčastnili starosta Jan Machalec a Zdenka Chudějová. 

Ředitel Ondruš vzkázal jejich prostřednictvím všem 

občanům Janové, kteří přispěli na obnovu chaty Libušín, 

velké poděkovaní. 

   Poté ředitel muzea v přírodě informoval přítomné o 

současném stavu příprav na obnovu chaty Libušín, o 

pomoci tisíců bezejmenných dárců a řady měst i obcí.   

Taktéž hostům z Janové předal knihu Radka Hasalíka 

Pustevny, která podrobně popisuje vznik dotčených 

staveb. 

   text a foto: Radomír Dolanský 

 



 



 

Zápis z 44. zasedání zastupitelstva obce 

Janová 
(bez kontroly a jazykových úprav redakce) 

1. Zahájení: 

Zasedání zastupitelstva obce bylo zahájeno v 17,00 hod., 

starosta obce Jan Machalec přivítal přítomné členy 

zastupitelstva a hosty. Na zasedání bylo přítomno devět 

členů zastupitelstva, které bylo tímto usnášeníschopné. 

Starosta obce navrhl doplnit program o dva body. 

Zapisovatelem byla ustanovena Karla Vašťáková, 

ověřovateli jmenováni Ing. Karel Eliáš a Michaela 

Petřeková DiS. 

 zrušení OZV č. 4/2007 -  O místním poplatku za 

provozovaný výherní hrací přístroj 

 odkoupení pozemku p.č. 932/22 

Zastupitelé s předloženým a doplněným programem 

jednání souhlasili. 

Návrh usnesení č. 404/0314 : Zastupitelstvo obce 

schvaluje předložený a doplněný program jednání.  

Hlasování: Pro:9, proti:0, zdržel se:0 

Usnesení č. 404/0314 bylo schváleno 

Kontrola usnesení:  

266/11 Směna a prodej pozemků manželé Kaizerovi trvá  

2. Zpráva ze zasedání kontrolního výboru 

Se závěry jednání kontrolního výboru (KV), kterého se 

účastnil i starosta obce Jan Machalec, seznámil zastupitele 

Karel Eliáš. V roce 2013 činila docházka členů 

zastupitelstva obce v  92 %. Všechna jednání výborů obce 

byla usnášeníschopná. Hospodaření Sportovní haly bylo 

v roce 2013 poprvé kladné (27 tis. Kč). KV navrhl umístit 

dopravní značení, které by zvýšilo bezpečnost dopravy 

v obci. Byla poskytla informace o možnosti zajištění 

staveniště rodinného domu p. Mikulenky (p.č. 918/103). 

Byl předložen přehled o prodeji dřeva v letech 2011 až 

2013. Z následné diskuze: Zastupitelé diskutovali o 

možnosti zvýšení poplatku za pronájem haly. Z diskuze 

vyplynulo doporučení spíše se zaměřit na úspory energií 

(el. energie a plynu). Zastupitelé podpořili návrh p. 

Tomance na výměnu halogenových zářivek na LED světla. 

Starosta obce byl rovněž pověřen zjistit možnosti zateplení 

dveří do haly.  

Zápis z jednání Kontrolního výboru je přílohou tohoto 

zápisu. 

Návrh usnesení č. 405/0314: Zastupitelstvo obce bere na 

vědomí předloženou zprávu ze zasedání kontrolního 

výboru. 

3. Žádost o odkoupení pozemku p.č. 2829/2 

K žádosti o odkoupení pozemku p.č. 2829/2  vodní plocha, 

zastupitelé navrhli vyvěšení záměru a po rušné diskuzi 

doporučili  k tomuto pozemku  pro další řešení doplnit - 

část parcely p.č. 2792 ostatní plocha  a p.č. 414/21 ostatní 

plocha.Návrh usnesení č. 406/0314: Zastupitelstvo obce 

schvaluje záměr obce pro p.č. 2792, 2829/2 a 414/21 v k.ú. 

Janová 

Hlasování: Pro:9, proti:0, zdržel se:0 

Usnesení č. 406/0314 bylo schváleno 

Pan Bambuch požádal zastupitele k vyjádření 

zastupitelstva na negativní stanovisko CHKO k oboře pro 

divočáky. Zastupitelé uváděli, že ohlasy občanů na 

existenci této obory, jakož i nedaleko vybudovaných staveb 

pro zvířata (bažantnice - voliéra pro bažanty, zaječárna - 

kotce pro zajíce) jsou pozitivní. Bylo uvedeno, že toto 

 

místo je častým cílem procházek lidí z blízkého i 

dalekého okolí. Byly rovněž zmíněny časté návštěvy 

škol a školek. Zastupitelé nesouhlasí se záměrem 

CHKO zrušit oboru.    

Návrh usnesení č. 407/0314: Zastupitelstvo obce 

Janová podporuje úsilí pana Bambucha vedoucí k 

zachování obory pro divočáky, bažantnice a zaječárny.  

Hlasování: Pro: 8, proti:0, zdržel se:1 Jan Machalec 

Usnesení č. 407/0314 bylo schváleno 

4. Žádost o dlouhodobější pronájem pozemků 

Na minulém zasedání byl schválen záměr obce na 

dlouhodobější pronájem obecních pozemků p.č. 

1700/1,2,3 k.ú. Janová. Záměr byl vyvěšen na ÚD i na 

webových stránkách. Nebyl připomínkován. Přihlásil se 

jeden zájemce. Starosta obce navrhl schválení sepsání 

pachtovní smlouvy na 10 let, roční poplatek 397 Kč.  

Návrh usnesení č. 408/0314: Zastupitelstvo obce 

schvaluje pachtovní smlouvu na 10 let s poplatkem 397 

Kč/rok.  

Hlasování: Pro:9, proti:0, zdržel se:0 

Usnesení č. 408/0314 bylo schváleno 

5. Zrušení OZV 4/2007 – O místním poplatku za 

provozovaný hrací přístroj 

Zákonem č. 458/2011 Sb., došlo ke zrušení ustanovení § 

1 písm. g) a § 10a zákona o místních poplatcích, tedy 

možnosti obcí zavést svými obecně závaznými 

vyhláškami místní poplatek za provozovaný výherní 

hrací přístroj. Zastupitelstvo schvaluje obecně závaznou 

vyhlášku č. 2/2014, která ruší OZV č. 4/2007. 

Návrh usnesení č. 409/0314: Zastupitelstvo obce 

schvaluje OZV 2/2014 

Hlasování: Pro:9, proti:0, zdržel se:0 

Usnesení č. 409/0314 bylo schváleno 

6. Odkoupení pozemku p.č. 932/22 k.ú. Janová 

Dne 19.3.2014 obdržel OÚ žádost o odkoupení 

pozemku p.č. 932/22 o výměře 57 m
2
,ostatní plocha. 

Zastupitelé souhlasí s vyvěšením záměru obce na prodej 

uvedeného pozemku. 

Návrh usnesení č. 410/0314: Zastupitelstvo obce 

schvaluje Záměr obce na prodej pozemku p.č. 

932/22,ostatní plocha. 

Hlasování: Pro:9, proti:0, zdržel se:0 

Usnesení č. 410/0314 bylo schváleno 

7. Různé 

- stanovisko okresního soudu: obecní úřad 

obdržel od okresního soudu ve Vsetíně souhlasné 

stanovisko s navrženým kandidátem paní Ilonu 

Tomancovou do funkce přísedícího Okresního soudu ve 

Vsetíně (příloha k zápisu)- informace o výběrovém 

řízení Kanalizace obce Janová-starosta obce informoval, 

že jednání hodnotící komise k veřejné zakázce akce 

kanalizace Janová by se mohlo uskutečnit 2,3, nebo 4. 

dubna 2014. Do konce března budou předložena 

stanoviska, proběhne výběrové řízení a elektronická 

aukce. Starosta obce informoval zastupitele, že 

projektovou dokumentaci na přípojky bude provádět 

paní Kašparová z Huslenek, která bude navštěvovat 

jednotlivé domácnosti. Uvedl, že obec se bude na 

nákladech na projektovou dokumentaci přípojek občanů 

podílet. 

- paní Zdenka Chudějová podala návrh, aby byla 

vyhlášená sbírka na obnovu spálené chaty Libušín pod 

záštitou Obecního úřadu a místního turistického oddílu.  



 

zápis 44. zasedání zastupitelstva – pokračování 
Informace ke sbírce budou vyvěšeny i vyhlášeny 

a sbírka proběhne od 24.3.2014 do 30.4.2014. Na OÚ 

bude urna na finanční příspěvky 

dotaz Ing. Karla Eliáše na stavební pozemky 

Kúta: materiály jsou před schválením, je potřeba doplnit 

některé materiály 

Ing. Eliáš - informace k měřičům rychlosti a 

k semaforům. Byl pověřen zajistit cenové návrhy. 

požadavek ředitele školy Mgr. Lucbauera 

možnost příspěvku obce na zhotovení pískoviště, starosta 

obce přislíbil opravu současného pískoviště, zakoupení 

zakrývací plachty, zprovoznění pískoviště 

 

Zápis ze 45. zasedání zastupitelstva obce 

Janová 
(bez kontroly a jazykových úprav redakce) 

1. Zahájení: 

Zasedání zastupitelstva obce bylo zahájeno v 17,00 hod.  

Starosta obce Jan Machalec přivítal přítomné členy 

zastupitelstva. Na zasedání bylo přítomno všech devět 

členů zastupitelstva, které je tímto usnášeníschopné.  

Starosta obce požádal doplnění programu o dva body.  

Zapisovatelem byla ustanovena Karla Vašťáková, 

ověřovateli jmenováni Ing. Karel Eliáš a Josef Pončík. 

Doplnění programu: 

Účast na Valné hromadě společnosti Valašská 

vodohospodářská a.s. 

Nákup pozemku u hřbitova na parkoviště. 

Zastupitelé s předloženým a doplněným programem 

jednání souhlasili. 

Návrh usnesení č. 411/0414 : Zastupitelstvo obce 

schvaluje předložený a doplněný program jednání.  

Hlasování: Pro:9, proti:0, zdržel se:0 

Usnesení č. 411/0414 bylo schváleno 

2.  Výběrové řízení „Kanalizace obce Janová“ 

Starosta obce seznámil zastupitele s výsledky druhého 

kola výběrového řízení na budování kanalizace. Písemné 

materiály o výsledku tohoto výběrového řízení byly 

zastupitelům zaslány před zasedáním zastupitelstva. Po 

diskuzi k předloženému materiálu k výběrovému řízení 

na kanalizaci, zastupitelé vzali na vědomí „Zprávu o 

posouzení a hodnocení nabídek“ a schválili „Rozhodnutí 

o vyloučení uchazečů A, F, G a J“.    

Návrh usnesení č. 412/0414: Zastupitelstvo obce bere 

na vědomí „Zprávu o posouzení a hodnocení nabídek“ k 

veřejné zakázce Kanalizace obce Janová. 

Návrh usnesení č. 413/0414: Zastupitelstvo obce 

schvaluje „Rozhodnutí o vyloučení uchazečů A, F, G a 

J“. 

Hlasování: Pro:9, proti:0, zdržel se:0 

Usnesení č. 413/0414 bylo schváleno 

3. Pověření k účasti na řádné valné hromadě – 

Valašská vodohospodářská a.s. 

Pro valnou hromadu společnosti Valašská 

vodohospodářská a.s., která se uskuteční 24.4.2014, byl 

jako delegát navržen Jan Machalec. Byl jednohlasně 

schválen. 

Návrh usnesení č. 414/0414: Zastupitelstvo obce 

schvaluje Jana Machalce zástupcem obce Janová na 

řádné valné hromadě Valašská vodohospodářská a.s.. 

Hlasování: Pro:9, proti:0, zdržel se:0 

Usnesení č. 414/0414 bylo schváleno 

 

3. Nákup pozemku u hřbitova na parkoviště. 

Starosta obce informoval zastupitele o možnosti zakoupit 

pozemek u hřbitova za účelem zhotovení parkoviště. Po 

zakoupení pozemku bude připraven projekt, který by 

zahrnoval i opravu kapličky a oplocení hřbitova. S tímto 

projektem by obec usilovala o získání dotace. Zastupitelé 

s tímto záměrem souhlasili.   

Návrh usnesení č. 415/0414: Zastupitelstvo obce 

schvaluje zakoupení pozemku pro přípravu vybudování 

parkoviště u hřbitova.     

Hlasování: Pro:9, proti:0, zdržel se:0 

Usnesení č. 415/0414 bylo schváleno 

 

Zápis ze 46. zasedání zastupitelstva obce 

Janová 
(bez kontroly a jazykových úprav redakce) 

1.Zahájení 

Starosta obce Jan Machalec zahájil zasedání 

zastupitelstva v 17,00 hod. Přivítal přítomné členy 

zastupitelstva a hosty. Na zasedání bylo přítomno osm 

zastupitelů, které je tímto usnášeníschopné. Nepřítomna 

a omluvena Michaela Petřeková DiS. Zapisovatelem 

byla ustanovena Karla Vašťáková, ověřovateli 

jmenováni Ing. Karel Eliáš a Taťána Hradová. 

Zastupitelé s předloženým programem jednání souhlasili. 

Návrh usnesení: 416/0414: Zastupitelstvo obce 

schvaluje program jednání. 

Hlasování: Pro:8, proti:0, zdržel se:0 

Usnesení č. 416/0414 bylo schváleno. 

Kontrola usnesení:  

266/11 – Směna a prodej pozemků s panem Kajzerem. 

Pan Kajzer nesouhlasí se zaměřením pozemků. Starosta 

obce jej písemně upozorní, a pokud bude reakce záporná, 

obec Janová požádá Stavební úřad ve Vsetíně odstranění 

jeho plotu, který stojí na pozemku obce.  úkol 

trvá 

2. Rozpočtové opatření č.3 

Již na  minulém zasedání Miroslava Kotrlová, účetní 

obce, předložila k seznámení zastupitelům „Rozpočtové 

opatření č.3“. Po upřesnění jednotlivých položek 

zastupitelé rozpočtové opatření jednohlasně schválili. 

Účetní obce informovala zastupitele o hospodářském 

výsledku za 1.čtvrtletí. 2014. 

Rozpočtové opatření je přílohou tohoto zápisu 

Návrh usnesení: 417/0414: Zastupitelstvo obce 

schvaluje „Rozpočtové opatření č.3.“ 

Hlasování: Pro:8, proti:0, zdržel se:0 

Usnesení č. 417/0414 bylo schváleno. 

3. Žádost o souhlas se zařazením území do území 

působnosti MAS 

MAS Valašsko-Horní Vsacko, o.s. se intenzivně 

připravuje na programové období v letech 2014-2020 a 

chce zajistit, aby mohli žadatelé co nejdříve čerpat 

dotační podporu na území MAS. Starosta obce předložil 

zastupitelům žádost o zařazení správního území obce do 

území působnosti SCLLD (Strategie komunitně 

vedeného místního rozvoje) MAS Valašsko – Horní 

Vsacko na období 2014-2020. S tímto zařazením 

nesouvisí žádné finanční závazky vůči MAS Valašsko – 

Horní Vsacko. Zastupitelé tento požadavek jednohlasně 

schválili. 

Návrh usnesení: 418/0414: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje zařazení správního území obce 

 



 

Hlasování: Pro:8, proti:0, zdržel se:0 

Usnesení č. 422/0414 bylo schváleno. 

8. Výsledek výběrového řízení na chodníky a 

nasvětlení přechodů a uzavření smlouvy s firmou, 

která podala nejvýhodnější nabídku 

Starosta obce seznámil zastupitele s výsledkem 

výběrového řízení veřejné zakázky malého rozsahu na 

vybudování chodníků a nasvětlení přechodu. Na 

oznámení se přihlásily tři firmy. Firma Strabag a.s., 

Swietelsky stavební s r.o. a Sates Morava spol. s r.o.. 

Nejvýhodnější nabídku podala firma Strabag a.s.. 

Nabídková cena bez DPH činila 3 982 624 Kč. 

Zastupitelé souhlasí s uzavřením smlouvy s firmou 

Strabag a.s, která předložila nejvýhodnější nabídku. 

Návrh usnesení:423/0414: Zastupitelstvo obce 

schvaluje uzavření smlouvy na vybudování chodníků a 

nasvětlení přechodů s firmou Strabag a.s. Vsetín. 

Hlasování: Pro:8, proti:0, zdržel se:0 

Usnesení č. 423/0414 bylo schváleno. 

9. Informace Zlínského kraje o poskytnutí podpory 

na stavbu „Kanalizace obce Janová“ 

Starosta obce informoval o výsledku žádosti o 

poskytnutí finanční podpory z rozpočtu Zlínského kraje 

na realizaci stavby „Kanalizace obce Janová“. Dopisem 

z listopadu 2013 bylo KÚ Zlínského kraje sděleno, že v 

případě kladného projednání, by mohla být podpora 

poskytnuta. Rada Zlínského kraje na svém zasedání 

dne 13.1.2014 konstatovala (po detailním posouzení 

žádosti, po jejím doplnění o rozhodnutí ministra 

životního prostředí a po konzultaci na SFŽP), že dotace 

nemůže být poskytnuta. Důvodem je min. 10% 

spoluúčast obce na financování projektu, který je nyní 

pokryt dotacemi již z 90 %. Další poskytnutá dotace již 

tedy není možná.  Ing. Karel Eliáš navrhl požádat 

Zlínský kraj, aby poskytl tyto přislíbené prostředky na 

obnovu komunikací poté, co bude vybudována 

kanalizace.                                     

Návrh usnesení: 424/0414: Zastupitelstvo obce bere 

na vědomí informaci Zlínského kraje. 

10. Prodej pozemku p.č. 932/22 v k.ú. Janová 

Na tento prodej byl vyvěšený Záměr na ÚD i na 

stránkách. Prodej nebyl připomínkován, ani žádný 

zájem z řad občanů, pouze od žadatele. Zastupitelé 

schválil prodej 57 m
2
 pozemku ostatní plocha za 50,- 

Kč./m
2
. 

Návrh usnesení: 425/0414: Zastupitelstvo obce  

schvaluje  prodej pozemku p.č. 932/22  

Hlasování: Pro:8, proti:0, zdržel se:0 

Usnesení č. 425/0414 bylo schváleno. 

11. Dořešení přístupové komunikace do oblasti 

„Žaružné“ 

K dořešení této záležitosti zastupitelé doporučují 

zaměření cesty, které je podmíněné písemným 

stanoviskem pana Bambucha.  

12. Různé 

Z důvodu velkých finančních nákladů na osvětlení 

tělocvičny, starosta obce informoval zastupitele, že 

požádal firmu Empemont o cenovou nabídku na 

výměnu světel.  

Starosta obce sdělil, že při jednání s panem Javorkem 

týkající se instalace semaforů, mu bylo doporučeno 

vyčkat na dokončení opravy komunikace, než bude 

instalováno dopravní značení. Karel Eliáš doporučil 

 

zápis 46. zasedání zastupitelstva - pokračování 

do území působnosti SCLLD MAS Valašsko-Horní 

Vsacko na období 2014-2020. 

Hlasování: Pro:8, proti:0, zdržel se:0 

Usnesení č. 418/0414 bylo schváleno. 

4.Smlouva o zajištění zpětného odběru a využití 

odpadu z obalů včetně „Dodatku č.1.“ 

Od 1. ledna 2014 vstoupil v platnost nový občanský 

zákoník (OZ). Z tohoto důvodu dochází k výměně všech 

základních systémových smluv. Obec Janová obdržela 

od společnosti EKO-KOM návrh „Smlouvy na zajištění 

zpětného odběru a využití odpadu z obalů“ včetně 

Dodatku č.1. Tato smlouva je upravena podle nového 

OZ, jsou podrobně popsány a upřesněny některé procesy 

související s provozem systému EKO-KOM, mění se 

struktura odměn, nové bonusové složky, upozornění na 

sankce, nový sazebník. Zastupitelé s předloženou 

Smlouvou a Dodatkem č. 1 souhlasili. 

Návrh usnesení: 419/0414: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje Smlouvu o zajištění zpětného odběru a využití 

odpadu z obalů včetně Dodatku č. 1 k této smlouvě. 

Hlasování: Pro:8, proti:0, zdržel se:0 

Usnesení č. 419/0414 bylo schváleno. 

5. Finanční prostředky na obnovu jednotné 

Kanalizace obce Janová dle vypracovaného plánu 

obnovy na roky 2014-2019 

Po připravovaném vybudování splaškové kanalizace 

bude stávající kanalizace nadále sloužit jako kanalizace 

dešťová. Z tohoto důvodu není obec Janová povinna 

odkládat finanční prostředky na obnovu jednotné 

kanalizace obce. Starosta obce uvedl, že je nutné, aby 

tato skutečnost byla projednána a schválena 

zastupitelstvem obce. Zastupitelé s tímto požadavkem po 

diskuzi jednohlasně souhlasili. 

Návrh usnesení:420/0414: Zastupitelstvo obce 

schvaluje, aby se neodkládaly finanční prostředky na 

obnovu jednotné kanalizace obce Janová dle 

vypracovaného plánu obnovy v roce 2014-2019. 

Hlasování: Pro:8, proti:0, zdržel se:0 

Usnesení č. 420/0414 bylo schváleno. 

6. Odkup podílového vlastnictví lesních pozemků 

Obecní úřad obdržel nabídku k odkupu 1/12 lesních 

pozemků, na kterých je obec polovičními vlastníky. 

Starosta obce navrhl nejdříve zadat znalecký posudek, a 

pokud by byl odhad příznivý, uvedený podíl odkoupit. 

Po diskuzi (zhodnocení pro a proti) zastupitelé souhlasili 

s vypracováním odhadu lesních pozemků. 

Návrh usnesení: 421/0414: Zastupitelstvo obce 

schvaluje vypracování odhadu lesních pozemků 

Hlasování: Pro:8, proti:0, zdržel se:0 

Usnesení č. 421/0414 bylo schváleno. 

7. Žádost o odprodej části obecního pozemku p.č. 

1008/4  a p.č. 2812 k.ú. Janová  

Starosta obce seznámil zastupitele s výše uvedenou 

žádostí. Jedná se o část nevyužívané obecní cesty, která 

přiléhá k uvedeným parcelám. Je zde vybudován plot, 

který z části zasahuje do obecního pozemku. Po 

posouzení žádosti, zastupitelé schválili záměr obce k 

prodeji části pozemků.  

Návrh usnesení: 422/0414: Zastupitelstvo obce  

schvaluje záměr obce na prodej části pozemku p.č. 

1008/4 trvalý travní porost a části pozemku p.č. 2812  

ostatní plocha k.ú. Janová. 

 



 

nebyli zastupitelé informováni. Zastupitelé pověřili 

starostu obce zjištěním na CHKO, jaké bude mít LBC na 

další rozvoj a využití této oblasti. Schválení územního 

plánu se odkládá. Zastupitelé budou o ÚP hlasovat, až po 

zjištění stanoviska CHKO.   

4.Odkup podílového vlastnictví lesních pozemků 

Ing. Hromada Eduard nabízí k prodeji obci Janová svůj 

vlastnický podíl (1/12) u lesních pozemků, kde je 

vlastníkem (6/12) také obec Janová. Zastupitelé souhlasili 

s odkupem a pověřili starostu obce dohodnout s panem 

Hromadou cenu za tyto pozemky. 

 5. Žádost o odkoupení části pozemků p.č. 918/68– 

ostaní plocha 

Obecní úřad Janová obdržel žádost o odkoupení části 

obecního pozemku p.č. 918/68. Zastupitelé po zhodnocení 

této žádosti, souhlasili s tímto prodejem.  

Návrh usnesení:429/0514: Zastupitelstvo obce schvaluje 

záměr obce prodat část pozemku p.č. 918/68-ostatní 

plocha. 

Hlasování: Pro:8, proti:0, zdržel se:0 

Usnesení č. 429/0514 bylo schváleno. 

6. Nákup nového počítače pro účetní obce 

Zastupitelům byl předložen návrh na koupi nového 

počítače (PC). Toto PC by bylo určeno pro práci účetní 

obce, jejíž PC je již zastaralý a jeho operační systém již 

není podporován. Byla projednána nabídka počítačové 

sestavy od firmy IPK. Zastupitelé tuto nabídku vzali na 

vědomí a doporučili prověřit výhodnost této nabídky. 

7. Dodatek č. 3 ke Smlouvě o dílo č. 2070/10 

Obecní úřad obdržel dodatek ke smlouvě o dílo č. 2070/10 

s firmou RENOSTAV. Zastupitelé tento dodatek ke 

smlouvě vzali na vědomí a pro dořešení této záležitosti 

doporučují projednat tento dotatek přímo se zástupci 

firmy. 

 8. Schválení technického dozoru - chodníky 

Starosta obce Jan Machalec předložil zastupitelům 

„Smlouvu o zajištění technického dozoru“, která by byla 

uzavřena s Ing. Lenkou Trlicovou. Po bližším seznámení 

se smlouvou, zastupitelé souhlasili, aby Ing. Trlicová 

prováděla technický dozor při realizaci zakázky pěší 

komunikace a osvětlení přechodů pro chodce – Janová. 

Návrh usnesení:430/0514: Zastupitelstvo obce schvaluje 

uzavření Smlouvy o zajištění technického dozoru s Ing. 

Lenkou Trlicovou. 

Hlasování: Pro:8, proti:0, zdržel se:0 

Usnesení č. 430/0514 bylo schváleno. 

9. Různé 

Starosta obce seznámil zastupitele s cenovou 

nabídkou na výměnu osvětlení sportovní haly. Náhrada 

současného osvětlení úspornějším LED osvětlením by 

činila 395 888 Kč. Zastupitelé vzali na vědomí tuto 

informaci a pověřili starostu obce projednat 

s dodavatelskou firmou podmínky plateb. 

Pan Pavel Bambuch předložil zastupitelům 

projektovou dokumentaci k vydání dodatečného 

stavebního povolení na drobné stavby vybudovaných 

v okolí Záruženského potoka (obora, bažantnice, apod.). 

Požádal zastupitele o vyslovení souhlasu s vydáním 

dodatečného stavebního povolení. Zastupitelstvo obce po 

projednání žádosti pana Pavla Bambucha, schválilo 

dodatečného povolení drobné stavby dle předložené 

projektové dokumentace. 

 

 

Zápis 46. zasedání zastupitelstva – pokračování 

vyžádat písemné stanovisko pana Javorka k instalaci 

semaforů v obci Janová. 

Na minulém zasedání zastupitelstva obce bylo 

projednáváno zakoupení pozemku u hřbitova za účelem 

zhotovení parkoviště. Zastupitelé po diskuzi a 

projednání různých možností souhlasili zakoupení  

pozemku p.č.1167/3. 

Návrh usnesení: 426/0414: Zastupitelstvo obce 

schvaluje zakoupení části  pozemku p.č.1167/1 orná 

půda 

Hlasování: Pro:8, proti:0, zdržel se:0 

Usnesení č. 426/0414 bylo schváleno. 

 

Zápis ze 47. zasedání zastupitelstva obce 

Janová 
(bez kontroly a jazykových úprav redakce) 

1.Zahájení 

Starosta obce Jan Machalec zahájil zasedání 

zastupitelstva v 17,00 hod. Přivítal přítomné členy 

zastupitelstva a hosty. Na zasedání bylo přítomno osm 

zastupitelů, které je tímto usnášeníschopné. Nepřítomna 

a omluvena Taťána Hradová.  

Zapisovatelem byla ustanovena Karla Vašťáková, 

ověřovateli jmenováni Ing. Karel Eliáš a Ing. Jaroslav 

Tomanec.  

Program jednání zastupitelé obdrželi v termínu před 

zasedáním zastupitelstva. Navržený program byl 

doplněn o jeden bod. Schválení technického dozoru na 

chodníky. 

Návrh usnesení: 427/0514: Zastupitelstvo obce 

schvaluje doplněný program jednání. 

Hlasování: Pro:8, proti:0, zdržel se:0 

Usnesení č. 427/0514 bylo schváleno. 

Kontrola usnesení: 

266/11 – Směna a prodej pozemků s panem Kajzerem. 

Tato dlouhodobá záležitost po       

souhlasu manželů Kajzerových byla ukončena.   

2. Rozpočtové opatření č.5 
Účetní obce Miroslava Kotrlová popsala zastupitelům 

jednotlivé položky předloženého rozpočtového opatření 

č.5. Dále předložila zastupitelům Návrh závěrečného 

účtu, který bude 15 dnů vyvěšen na ÚD i webových 

stránkách k připomínkování. Starosta obce Jan Machalec 

doplnil, že bylo provedeno přezkoumání o hospodaření 

obce. Tato zpráva bude vyvěšena v plném znění v 

elektronické podobě a k nahlédnutí na OÚ. 

Rozpočtové opatření je přílohou tohoto zápisu 

Návrh usnesení: 428/0514: Zastupitelstvo obce 

schvaluje „Rozpočtové opatření č. 5“ a bere na vědomí 

předložený Závěrečný účet obce za rok 2013. 

Hlasování: Pro:8, proti:0, zdržel se:0 

Usnesení č. 428/0514 bylo schváleno. 

3. Schválení územního plánu 

Materiály týkající se Územního plánu (ÚP), byly k 

seznámení přeposlány zastupitelům. Ing. Eliáš 

upozornil, že je v územním plánu zaneseno LBC 

(lokální biocentrum) u vodní nádrže, které tam bylo 

vloženo na návrh CHKO. Uvedl, že pokud bude 

schválen Územní plán včetně tohoto LBC, nebude 

možné v okolí vodní nádrže provádět žádné úpravy bez 

souhlasu CHKO. Vznesl dotaz, proč o této skutečnosti 

 



 

zápis 47. zasedání zastupitelstva - pokračování 

Návrh usnesení: 431/0514: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje žádost Pavla Bambucha, týkající se 

dodatečného povolení drobné stavby dle předložené 

projektové dokumentace. 

Hlasování: Pro:7, proti:0, zdržel se:1 Jan Machalec 

Usnesení č. 431/0514 bylo schváleno. 

Zaměření cesty – Zaružné. Bylo provedeno zaměření na 

pozemcích Pavla Bambucha p.č.440, p.č. 470/8, p.č. 

470/19 v k.ú. Janová. Tyto pozemky budou směněny za 

pozemek p. č. 2829/2.  Součástí dohody o směně je také 

prodej pozemku p.č. 414/21 a části pozemku p.č. 2792.   

Návrh usnesení: 432/0514: Zastupitelstvo obce  

schvaluje  záměr obce prodat pozemek p.č. 414/21 a  

část pozemku p.č. 2792 v k.ú. Janová. 

Hlasování: Pro:8, proti:0, zdržel se:0 

Usnesení č. 432/0514 bylo schváleno. 

Starosta obce informoval o přijetí žádosti na 

odkoupení části obecního  pozemku p.č. 1067/2 – orná 

půda, pro výstavbu rodinného domu. Tuto žádost berou 

zastupitelé na vědomí.  

Starosta obce informoval zastupitele, že v pátek 

30.5.2014 proběhne výběrové řízení formou elektronické 

aukce a výběr zhotovitele  na technický dozor.  

 

Zápis ze 48. zasedání zastupitelstva obce 

Janová 
(bez kontroly a jazykových úprav redakce) 

1. Zahájení: 

Zasedání zastupitelstva obce bylo zahájeno v 17,00 hod. 

Starosta obce přivítal přítomné členy. Na zasedání 

zastupitelstva bylo přítomno osm členů, které je tímto 

usnášeníschopné. Nepřítomen a omluven Dalibor Bartík. 

Zapisovatelem byla ustanovena Karla Vašťáková, 

ověřovateli jmenování Ing. Karel Eliáš a Ing. Jaroslav 

Tomanec. 

Návrh usnesení: 433/0614: Zastupitelstvo obce 

schvaluje předložený program jednání. 

Hlasování: Pro:8, proti:0, zdržel se:0 

Usnesení č. 433/0614 bylo schváleno. 

2. Schválení technického dozoru  a vyloučení 

uchazeče – kanalizace obce Janová  

Starosta obce informoval zastupitele o výběrovém řízení 

na technický dozor kanalizace obce Janová. Do tohoto 

výběrového řízení byly přijaty 3 firmy:  AP 

INVESTING, s.r.o, ISPD s.r.o. a Společnost IDB-Janová 

TDI. Komise provedla posouzení kvalifikace dle 

podmínek stanovených v Zadávací dokumentaci a 

vybrala Společnost IDB-Janová TDI, která splnila 

kvalifikační předpoklady stanovené zadavatelem. 

Společnosti ISPD s.r.o. a AP INVESTING, s.r.o. 

nesplnily podmínky stanovené zadavatelem v Zadávací 

dokumentaci a hodnotící komise je z tohoto důvodu 

vyřadila. Zastupitelé s vybraným uchazečem souhlasili.  

Návrh usnesení: 434/0614: Zastupitelstvo obce 

schvaluje v rámci veřejné zakázky Kanalizace obce 

Janová-technický dozor stavebníka vybraného uchazeče 

Společnost IDB-Janová TDI 

Hlasování: Pro:8, proti:0, zdržel se:0 

Usnesení č. 434/0614 bylo schváleno. 

Návrh usnesení: 435/0614: Zastupitelstvo obce 

schvaluje vyloučení uchazeče AP INVESTING, 

 

s.r.o. a ISPD s.r.o. pro nesplnění kvalifikačních 

předpokladů. 

Hlasování: Pro:8, proti:0, zdržel se:0 

Usnesení č. 435/0614 bylo schváleno. 

3. Schválení zhotovitele – odkanalizování obce Janová 

-Rozhodnutí o výběru nejvhodnější nabídky 

Starosta obce informoval zastupitele obce, že v pátek 

23.5.2014 proběhla elektronická aukce na výběr 

zhotovitele stavby kanalizační sítě v obci Janová. 

Seznámil zastupitele s průběhem elektronické aukce, 

s výsledkem hodnocení nabídek a s rozhodnutím o 

výběru nejvhodnějších nabídky. Zároveň upozornil 

zastupitele obce, že z jednou z podmínek elektronické 

aukce je povinnost zadavatele zajistit utajení totožnosti 

účastníků elektronické aukce. Touto povinností jsou 

vázáni (s ohledem na ust. §6 zákona č. 137/2006 Sb., o 

veřejných zakázkách) také zastupitelé obce. Jako 

nejvýhodnější byla zastupitelům předložena nabídka 

uchazeče L. Zastupitelé po seznámení s výsledky 

souhlasili s pořadím uchazečů k veřejné zakázce 

Kanalizace obce Janová. Schválili vybraného uchazeče 

L v rámci uvedené veřejné zakázky a pověřili starostu 

obce k podpisu smlouvy s vybraným uchazečem. 

Návrh usnesení: 436/0614: Zastupitelstvo obce 

schvaluje pořadí uchazečů k veřejné zakázce Kanalizace 

obce Janová. 

Hlasování: Pro:8, proti:0, zdržel se:0 

Usnesení č. 436/0614 bylo schváleno. 

Návrh usnesení: 437/0614: Zastupitelstvo obce 

schvaluje výběr uchazeče L v rámci uvedené veřejné 

zakázky a pověřuje starostu obce k podpisu smlouvy s 

vybraným uchazečem. 

Hlasování: Pro:8, proti:0, zdržel se:0 

Usnesení č. 437/0614 bylo schváleno. 

4. Různé 

Zastupitelé diskutovali předloženou cenovou nabídku na 

provedení výměny osvětlení ve sportovní hale. 

Zastupitelé vzali tuto nabídku na vědomí a doporučili 

posoudit její cenovou výhodnost. Bude znovu 

projednáno na příštím zastupitelstvu. 

 

NAJDOU SE DÁRKY PRO DĚTI 

Z DĚTSKÉHO CENTRA? 
   Pavlína Šimarová z Janové se jako členka hudební 

skupiny dostala do Dětského centra Zlín – Burešov. 

V domově jsou děti do tří let a pak děti vyžadující 

okamžitou pomoc. Zde zařízení poskytuje ochranu a 

pomoc dětem do věku deseti let, které se ocitly bez 

jakékoliv péče nebo jsou-li jejich životy nebo nepříznivý 

vývoj vážně ohroženy anebo ocitly-li se děti bez 

přiměřené péče jejich věku, jde-li o děti tělesně nebo 

duševně týrané nebo zneužívané anebo o děti, které se 

ocitly v prostředí nebo situaci, kdy jsou závažným 

způsobem ohrožena jejich základní práva. 

Ochrana a pomoc spočívá v uspokojování základních 

životních potřeb dětí, včetně ubytování, v zajištění 

zdravotní péče zdravotnickým zařízením a v 

psychologické a jiné obdobné nutné péči. 

   Pobyt dítěte v zařízení je dočasný, do vyřešení situace, 

pro kterou bylo dítě do zařízení přijato. Není trvalým či 

dlouhodobým řešením osudu dítěte, ale je třeba ho 

považovat za pomoc dítěti a jeho rodině. 



 

Zde, po rozhovoru s ředitelkou centra, vznikla myšlenka 

zorganizovat pro děti sbírku věcí, které děti potřebují a 

také těch, které si přejí. Specialitou akce bude možnost 

dárců, že své dárky předají osobně při dni otevřených 

dveří zorganizovaném pro tuto akci obyvatel Janové a 

zájemce, kteří by se k akci připojili. Zaměstnanci centra 

moc rádi přivítají dárce osobně. 

   Na návštěvu s dárky pojedou dárci malým autobusem. 

Účast, mimo jiné, již přislíbil ředitel školy Michal 

Lucbauer s výběrem školních umělců. A tak se v centru 

budou střídat vystoupení dětí dočasně osamělých s dětmi 

z janovské školy. Centrum má velkou zahradu se 

spoustou atrakcí, například maxi vláček, takže jsou na 

akci vítány i rodiny s dětmi. Občané, kteří chtějí děti 

obdarovat, ale nikoliv osobně, můžou dárky přinést 

na obecní úřad místostarostce Karle Vašťákové. 

ODJEZD DO ZLÍNA BUDE 23. ČERVNA 2014 

V 15:00 hod. OD OBECNÍHO ÚŘADU 

 

Dárky udělají radost těmto dětem: 

Nelinka a Šimonek  - věk: 1 rok 

Petr, Ondra, Renek  - věk: 2 roky 

Ríša    - věk: 3,5 roku 

Klárka    - věk: 4 roky 

Adriana, Samanta, Maruška 

Jareček a Kristián  - věk: 5 let 

Ivanka a Karolína  - věk: 6 let 

Tonda    - věk: 8 let 

Pepa    - věk: 9 let 

 

Jaké věci by děti potřebovaly?  

Hračky, především ty rozvíjející kreativitu, jako třeba 

skládačky, stavebnice, puzzle, mozaiky, plastelínu a 

válečky a tvořítka na ni, dále barevné křídy, pastelky a 

fixy… 

Jaká mají děti tajná přání? 

Panenky, korálky, princeznovské šaty, princeznovské 

korunky, malé herní konzole pro děti, dětské atrapy 

mobilů, autíčka, bublifuky, plastové pistolky, hračky 

imitující hudební nástroje… 

Již nyní za děti Pavlína Šimarová děkuje paní Pěntákové 

za výrobu šatiček pro princezny a Zlati Svobodové za 

namalované obrázky. 

text: Na základě informací Pavlíny Šimarové Radomír 

Dolanský, foto: archiv Dětského centra 

 

INFORMACE Z KNIHOVNY 

V JANOVÉ 
Služby 

 VÝPŮJČKY KNIH  

 Knihovna nabízí výpůjční služby, čtenář si může 

vybrat z 2 949 titulů, z toho 589 literatury 

naučné.    

 Jednou ročně většinou v dubnu nebo v 

květnu nakupujeme nové knihy a informace o 

jejich nákupu najdete v aktualitách a v Katalogu 

knihovny.  

INTERNET 
 Návštěvníci mohou využít internetu zdarma na 

jednom PC.  

VÝMĚNNÉ SOUBORY  
 V knihovně je možnost vypůjčit si knihy ze tří 

výměnných souborů knih, které byly zakoupeny 

z prostředků Zlínského kraje. Výměnné 
soubory zůstávají čtenářům k dispozici vždy na 

jeden rok.  

 První soubor knih, tzv. žlutý, se žlutým 

proužkem, je do knihovny dovezen vždy na 

začátku roku. 



 



 

VELIKONOČNÍ TVOŘENÍ 
   Dalo by se říci, že již pravidelně se před Velikonocemi 

scházejí veskrze zájemkyně o vlastnoruční výrobu 

drobných velikonočních doplňků do domácnosti, které 

umocní sváteční prostředí. Nejinak tomu bylo i letos, kdy 

se 4. dubna 2014 v jídelně základní školy tvořily 

velikonoční výrobky ze sena. 

   Vedoucí uměleckou poradkyní byla opět již tradičně se 

vracející do rodné vsi Karolína Papšíková z Liptálu. 

Přivezla spoustu nových nápadů, takže i když se 

velikonoční tvoření každoročně opakuje, vždy se 

vyrábějí odlišné doplňky a používá se naprosto 

rozdílných postupů i materiálů. Takto je vlastně setkání 

pokaždé nové. 

   Pod rukama janovských žen a dětí vznikaly 

velikonoční srdíčka, slepičky nebo zajíci. 

Spokojenost vládla jak s výrobky, tak ze setkání a dobré 

pohody pozdního odpoledne. 

       text a foto: Radomír Dolanský 

 

 VELIKONOČNÍ DŽEJMSVOLEJBAL 
   Jak se stalo v Janové již tradicí, humoristicko-satirické 

uskupení Džejmsovci o velikonoční neděli uspořádalo 

šmigrustový volejbal. Sešla se opět banda věkově 

rozličných nadšenců. Přišli stálí účastníci a objevily se i 

nové tváře, poněvadž s Džejmsovci se sice dostanete na 

dno svých sil jako s kýmkoliv jiným, ale s nimi se při 

tom ještě hodně nachechtáte. A to láká. 

   Do bojů se postavilo šest smíšených družstev. Původně 

byla ohlášena také účast družstva kavárny ZZJM, ale na 

poslední chvíli odřekli. Jako omluvenku za způsobené 

potíže poslali láhev slivovice. Takových omluvenek by 

Džejmsovci rádi přijali více. . Protože, jak bylo uvedeno 

výše, bojů se účastní všeliké ročníky, startovné bylo 

použito pro drobotinu doprovázející bojechtivé rodiče, a 

nezletilé hráče na nealko občerstvení. 

 

 Druhý soubor - jarní, s červeným proužkem, 

přiváží pracovnice Masarykovy knihovny ve 

Vsetíně v měsíci květnu. 

 Třetí - podzimní, s modrým proužkem, přiváží 

v listopadu.  

 V tomto roce máte možnost si vypůjčit z téměř 

300 svazků dovezených knih.  

MEZIKNIHOVNÍ VÝPŮJČNÍ SLUŽBA 
 Pokud si čtenář bude chtít půjčit knihu, která není 

v knihovním fondu knihovny v Janové, je 

možnost titul objednat pomocí Meziknihovní 

výpůjční služby - objednání zajistí knihovnice. 

Termín dodání objednané knihy do naší knihovny 

je zhruba 7 dní, výpůjční doba je 1 měsíc s 

možností prodloužení. Tato služba je ZDARMA.  

Statistiky a výroční zprávy 

Stav knihovního fondu na konci roku 2013 činil  3045  

knih. Máme 591 titulů naučné literatury a 2 454 titulů 

beletrie. V loňském roce  bylo celkem vypůjčeno 717 

knih. Naučných se půjčilo 100, z toho pro mládež 52, pro 

dospělé 48 titulů. Beletrie se vypůjčilo celkem 617 titulů, 

z toho pro mládez 139 titulů, pro dospělé 478.  

Celkem bylo k závěru roku přihlášeno 41 čtenářů, z toho 

24 mládeže a 17 dospělých, což je více než v minulých 

letech. Během roku 2013 knihovna uspořádala tři kulturní 

akce. V prostorách knihovny je internet zdarma, který 

využilo 30 návštěvníků. 

          text: Vlasta Valešová 

 

 

 



 



 

Letošní šmigrustový volejbal se pro Džejmsovce zapíše 

do historie zlatým písmem, poněvadž poprvé při pořádání 

turnajů dosáhli na krásné třetí místo. Doposud byl pro ně 

vždy odměnou jen potlesk pro perfektního pořadatele. 

Dnes jim davy tleskaly dvakrát. No, a protože jsou 

Džejmsovci humoristi, a protože byly Velikonoce, 

poděkovali všem dívkám a ženám za účast pořádnou 

jalovcovou masáží. Ve vzduchu byly cítit jalovčinky a 

v těle hřály trnky. To bylo další úžasné odpoledne 

v Janové, o které se zasloužili také sponzoři akce obec 

Janová a TJ Tatran Janová a Projekční kancelář L+K 

Trlicovi. Nevěříte? Doneste flašu, ošatku dobrot a přiďte! 

      text a foto: Radomír Dolanský 

 

VYSVĚDČENÍ PRO SDRUŽENÍ 

JANOVSKÝCH RODIČŮ 
   Blíží se konec školního roku a než se děti rozprchnou 

vstříc dobrodružství letních prázdnin, čeká je ještě 

převzetí vysvědčení, na kterém je zhodnocena jejich 

celoroční práce a úsilí.  

Dovolím si takové vysvědčení vydat i našemu sdružení, 

jejich členům. 

   První akcí v tomto školním roce byla svatomartinská 

vycházka s lampiónky. Na koníkovi Filouškovi, kterého 

můžete na našich akcích vídat často, a kterého ochotně (to 

není samozřejmostí) poskytne jeho majitelka a členka 

sdružení Zlaťka Svobodová, přijel o něco menší Martin, 

než jste byli zvyklí. Martina v tomto roce alternoval a na 

koni vedl průvod Vítek Kopecký, který nám velice rád a 

ochotně při akcích pomáhá. Jeho velké přání bylo, aby 

mohl dělat svatého Martina. Toto přání jsme mu splnili 

letos, kdy trochu do gatí a výstroje Martina dorostl.  

   Ani ne měsíc na to, zpívali u stromečku děti z mateřské 

a základní školy. Okolo byly rozestavěny stánky 

nabízející různé dobroty a výrobky dětí. Před zraky 

kolemjdoucích, pod rukama řezbáře pana Mikuše, rostl 

z dřevěného špalku krásný orel. Na závěr rozzářil dětské 

oči ohňostroj. Vánoční jarmark (letos posunutý 

k Mikuláši) již tradičně konáme ve spolupráci s obecním 

úřadem a ZŠ A MŠ Janová. Rovněž se na tuto akci nahlíží 

s možností malinko finančně přilepšit škole a školce. 

Sdružení si již druhým rokem z této akce neponechává ani 

korunu a veškerý zisk je přerozdělen škole a školce. 

Dokonce v roce uplynulém byla akce ztrátová, přesto 

sdružení předalo školce dar v podobě DVD přehrávače 

(pořízen z vlastních prostředků).  

   V lednu jsme se již potřetí přidali k celorepublikové 

akci pořádané Charitou – Tříkrálová sbírka, a tak někteří 

Zbylí měli povolen valašský doping, který je při akcích 

Džejmsovců asi tak nutný, jako volejbalový balon. 

   Coby tuhé palivo bylo použito výrobků svátečních 

kuchyní z domácností jednotlivých účastníků, takže to 

ještě před prvním hvizdem v tělocvičně vypadalo spíše 

jako na žranici ve Sněmovně než na sportovní sešlosti 

v Janové. Řízečky vepřové, ale i dietní kuřecí, piškoty 

s nádivkou polévané čokoládou, sekaná, okurky, buchty 

druhů rozličných a další dietní jídla doporučována 

Bruselem, abychom do roka a do dne nevypadali jako 

Amíci, kde jsou přemnožení Širocí a naopak Dlouhý a 

Bystrozraký vzácnými tvory. Ale ke hře. 

   Na dvou hřištích se začalo hrát o dárkové koše, z nichž 

se sliny sbíhaly už při pohledu, Jako doplněk byl 

připraven putovní pohár. Nicméně největší odměnou pro 

všechny je trocha pohybu a kopec srandy. Jak už to bývá, 

na začátku se na sebe soupeři usmívali, ústa doslova od 

ucha k uchu. Čas ubíhal a nenápadně se začalo bojovat o 

každý bod. Síť mezi družstvy se stala spíše ochrannou 

bariérou a zákaz nošení zbraní na palubovku nabyl na 

významu. Ani nyní nebyla zvláštností ústa od ucha 

k uchu, ale osázená tesáky a to, co se objevovalo v očích 

protihráčů, nebylo přátelství. 

   Protože se na volejbalových akcích s Džejmsovci 

nehraje o zlaté gatě, je dovoleno leccos. Teč na síti při 

podání samozřejmě platí, a když nevyjde hlavička, počítá 

se i nožička. Hlavně, že se balon dostane na druhou půlku 

stanoveným počtem doteků. S přibývajícím počtem 

zápasů se začínají netrénovaná těla kroutit v křečích, 

zdravotníci narovnávají prsty, dámám zastřihávají 

zlomené nehty a i ti největší borci začínají připomínat 

setkání veteránů. Přichází pravý okamžik na zázračný 

jedenapadesátiprocentní valašský lektvar, který sice 

nedává křídla, ale kosti a svaly udělá pružné jak ve 

dvaceti, tak v sedmdesáti. 

 



 

a Karolína Papšíkovy. Těm rovněž velký dík. 

   Děkujeme za podporu obci Janová, dlouhodobým 

sponzorům: Valmon – ing. Josef Růžička, EICO plus, 

Ing. Lenka Trlicová projektová činnost, Ing. Kamila 

Kopecká. 

   Dovoluji si říct, že přesto, že počet členů sdružení je 

velmi malý, každá naše akce byla velmi zdařilá a proto 

sdružení prošlo školním rokem 

s vyznamenáním. Přeji dětem pěkné vysvědčení a na 

podzim se s vámi budeme těšit v pohádkovém lese. 

   Závěrem ještě dodám, že rádi přivítáme v našich 

řadách novou krev. Máte-li zájem, obraťte se na 

kohokoliv z výše uvedených aktivních členů. 

    text: Michaela Petřeková, DiS., předsedkyně SJR 

 

SETKÁNÍ KAMARÁDŮ 
   V sobotu 7. června se v kavárně ZZJM v Janové 

setkali dlouholetí kamarádi z Janové a Ústí. Tato velmi 

příjemná akce navazovala na předchozí setkání 

spolužáků Základní školy Janová. Tentokrát se 

pořadatelky Milada Večerková, Dana Bartíková a spol. 

rozhodly, že nebudou setkání omezovat školními 

ročníky, ale uspořádají prostě setkání kamarádů. 

   A i po těch dlouhých letech na setkání dorazila 

poměrně početná skupina seniorů, kteří vzpomínali na 

alotria, jichž se v dětství napáchali především chlapci, 

vzpomínali na své dětské lásky, které se rodily na 

pasinku nebo ve školních škamnech. Možná si dnes také 

povzdechli, kudy by se jejich životy ubíraly, kdyby si 

řekli slova nikdy nevyřčená. 

   Tímto jsou podobná setkání krásná, i když možná 

místy s nádechem smutku. Ale nezbývá než si říci C´est 

la vie – to je život. Kamarádům přišel zkrášlit den 

muzikant Rozruch, který přinesl vzruch a radost z tance 

a zpěvu oblíbených písniček. Setkání bylo skvělé a 

všichni účastníci doufají, že nikoliv poslední. 

               text a foto: Radomír Dolanský 

 

 

z vás mohli v sobotu 4. ledna uvítat malé koledníky. 

Vybralo se krásných 9684,- Kč. V neděli Charita Vsetín 

pro všechny své koledníky (i za doprovodu rodičů), 

připravila filmové představení v kině Vatra.  

   Velký den čekal organizátory 22. 2. 2014, kdy jsme 

v jeden den pořádali karneval a papučový bál. 

Nelehkého, ale bravurně zvládnutého úkolu, hlavního 

organizátora, se zhostila Lenka Pospíšilová. Akce se 

plánovala již dlouho dopředu. Po třech letech se nám 

podařilo získat podporu obce ke konání plesu, ač 

papučového, po kterém už tak dlouho občané Janové, jak 

mnohdy tvrdili, bažili. Ve finále byli občané Janové 

zastoupeni asi z pouhé třetiny. Věříme však, že právě 

úspěch akce a její kladné hodnocení, přiláká mnohem 

více z vás i v papučích, cvičkách nebo teniskách na 

janovský ples. Na druhou stranu, i občané Janové mohou 

být rádi, že zde bylo tolik „cizích“, kteří do naší obce 

zavítali a rádi se k nám zase vrátí. Akce tohoto typu 

dělají naší obci velkou reklamu a my jsme si tohoto 

závazku velice dobře vědomi.  

   Pro ty z vás, kteří jste I. ročník papučáku v Janové 

nestihli, mám dobrou zprávu, že jej plánujeme i v roce 

následujícím. Zvažujeme i alternativu karnevalu pro 

dospělé, který by tematicky navazoval na ten dětský.  Co 

tedy přikoupit do šatníku na další plesovou sezónu se 

včas dozvíte. Nyní je pouze jistý fakt, že dětský karneval 

a ples budou v jeden den a to z ekonomických důvodů. 

   Plesová sezóna se přehoupla a už jsme pálili 

čarodějnice. Naše původní představa byla spojit se na 

pálení čarodějnic s Džejmsovci, kteří, jak již většina 

z nás ví, rovněž mají akci pálení čarodějnic. Své kouzlo 

neoficiality a sousedství má i díky místu konání. 

Z tohoto důvodu, jsme v letošním roce od tohoto záměru 

ustoupili, ale také současně nevylučujeme možnost, že to 

bylo poslední pálení čarodějnic, protože nám přijde na 

naši malou obec konat dvě akce stejného rázu ve stejném 

termínu víc než dost. Uvidíme na přes rok. Ten letošní 

rok, jsme pálení čarodějnic spojili se sportovci a jejich 

stavěním máje. Akce tohoto typu je u nás nová, 

neokoukaná a pro diváky jistě zdařilá.  

Na dětském dni spolu s kácením máje (letos pod 

taktovkou TJ Janová) jsme měli pouze jednoho našeho 

zástupce a to z toho důvodu, že naši členové měli své 

závazky již jinde. I když „ pouze jeden“, v našem 

měřítku je to 1/10 sdružení. Výše uvedené akce, které 

podrobně v místním tisku i na webu, popsal již pan 

Dolanský, kterému tímto děkuji za prezentaci našeho 

sdružení, pro vás připravují:  

Michaela Petřeková a Jaroslav Petřek, Lenka Pospíšilová 

a Radim Pospíšil, Markéta Spurná, Zlaťa Svobodá, 

Markéta Trlicová, Daniela Mikulcová, Kamila Kopecká, 

Lenka a Karel Trlicovi a jejich rodiny, které nejen, že 

trpělivě snáší našeho podivného koníčka, ale bez většího 

remcání nám i ochotně pomáhají, pomáhají připravovat 

jednohubky na ples, poskytnou celý vozový park, 

poskytnou své do té doby ještě neunavené údy a snáší 

z půdy stoly a židle, lozí po žebřících a pomáhají 

s výzdobou, staví stánky, i když fouká severák nebo je -

20°C. Mordí se s párkovačem, čepují pivo (i když toto je 

vcelku oblíbená činnost), spíchnou na nás něco krásného. 

Také nesmím zapomenout na mladé dobrovolníky, které 

jsem tu ještě nezmiňovala: Lucka Piskláková, Michaela 

Korytářová, Eliška Mertová. Výzdobu lahodící oku na 

plese a karnevale pravidelně připravují Karla 

 



 

různými dobovými postavami. V těch se představili 

například předseda TJ Tatran Janová Dušan Bazalka, člen 

výboru a ředitel ZŠ Janová Michal Lucbauer nebo malí 

tanečníci v krásných valašských krojích. 

   Diváci tleskali výkonům přednašečů již během 

vystoupení a vesele se zubili nad převleky účinkujících. 

Diváci, kterých zpočátku přibývalo poznenáhlu, snad 

díky nepřebernému množství prvomájových akcí 

konajících se nejen v okolí, ale po celé republice. 

Nicméně, nakonec se výletiště na hřišti zaplnilo 

návštěvníky všech možných věkových skupin. A že byli 

spokojeni, to dokazoval obsluhující personál pohybující 

se neustále nadzvukovou rychlostí. 

   Sportovci předali programové žezlo Sdružení 

janovských rodičů. Tímto byl odstartován boj všech 

čarodějnic a čarodějů o přeborníka čar a kouzel. Nad 

neregulérností bděly čarodějnice matky, které každý 

podraz a švindl v soubojích doprovázely nadšenými 

skřeky, až lidským návštěvníkům tuhla krev v žilách. 

Řady zvědavců obdivovaly autopark čarodějnic. Březové 

metly různých velikostí nemusela hlídat policie, 

STAVĚNÍ MÁJE A PÁLENÍ 

ČARODĚJNIC 
   Obě akce nabízelo prvomájové odpoledne v Janové. 

Tělovýchovná jednota Tatran Janová a Sdružení 

janovských rodičů společně připravili bohatý program 

především pro děti, ale i příjemné posezení pro dospělé. 

Dobrou náladu podpořilo také mňamózní sluníčkové 

počasí, takže nic nebránilo všeobecné spokojenosti. 

   Zahájení proběhlo pod patronací sportovců. A byla to 

sláva veliká. Byl první máj a v Janové stavěla se máj. Aby 

svalstvo sportovců bylo pošetřeno k výkonům na 

sportovních kolbištích, pomohla ku vztyčení máje 

technika. Rameno jeřábu májku zvedlo jako sirku a chlapi 

její kmen pouze usadili a poté kůly stabilizovali. Tak se 

nad Janovou objevila mnohobarevná veselá májka 

s třepetající se vlaječkou národa českého. 

Sláva stavění máje se do Janové vrátila po několika letech. 

Tradičně se dnes více slaví kácení máje, ale historie 

oslavuje spíše její vztyčení. Jak to kdysi bývalo, seznámili 

sportovci diváky veršovaným textem předčítaným  



 

světa, se pnula hrozivě do výše.  

   Ještě před zahájením aktu upalování vyhlásil Džejms I. 

Zlobrobijec povinnost ochrany lidských jedinců, 

poněvadž při upalování čarodějnice vznikají nebezpečné 

výpary zla. Jelikož však byly sklady Civilní obrany 

zrušeny a dnes národ nemá své osobní plynové masky, 

musel se podávat speciální valašský lektvar průzračný a 

přece namodralý, chuti znamenité. Zásoby byly 

dostatečné, takže dospělí se chránili před nákazou poctivě 

a opakovaně. Děti měly protilátky ve špekáčcích, které do 

sebe rovněž cpaly zodpovědně. 

   Čarodějnice umístěná na vatře kvílela, až v uších 

zaléhalo, ale teď už se jí nebály ani děti. Hrdinné 

kolektivy honců čarodějnic se nechali fotografovat před 

skomírajícím úlovkem a skládali s úklonou před 

Džejmsem I. Zlobrobijcem závazky, že plán odlovu 

čarodějnic v roce 2015 splní na 120%, i kdyby měli zavést 

pracovní soboty. To vše jen zvyšovalo nadšení a místo 

reje čarodějnic ovládl plac U upálené čarodějnice rej 

lidských bytostí. Konec zla se blížil. 

   Pocta, stát se v letošním roce Mistrem popravčím, byla 

udělena Michalu Džejmsi Řepkovi, poněvadž to byl on, 

který si vzpomněl na alotria z dětství, a rozsypal na 

cyklostezce rýsováčky. Tak se podařilo mnohem snáze 

čarodějnici polapit. Stačilo několikrát škrtnout a konec zla 

nastal. Přítomné davy ječely nadšením, čarodějnice ječela 

hrůzou, děti z toho všeho také ječely. Nadšení ovládlo 

všechny přítomné vyjma čarodějnice. Ozvaly se dva malé 

pšouky, kdy vypustily duší pneumatiky a pak s jedním 

pořádným pšoukem odletěla černá duše čarodějnice do 

pekla. 

   Ještě dlouho do noci oslavovali Džejmsovci se svými 

přáteli upálení netvora. Zpovzdálí jejich rej dokonale 

připomínal reje těch, kterých se v tento večer zbavili. 

Podobnost čistě náhodná. 

    text a foto: Radomír Dolanský 

 

poněvadž metly každému nenechavci samy vyprášily 

kožich. A tak se malí i velcí lidé jen závistivě dívali, jak 

se tvorové temnot prohánějí na koštětech mezi 

překážkami. 

   V řadě disciplín soutěžily s čarodějnými bytostmi 

lidské děti a navzdory kouzlům a trikům často svým 

důvtipem nad zlem vítězily. Dětem se rovněž zalíbily 

čarodějné reje při veselé muzice, kdy se proháněly po 

pažitu s malými čarodějkami. Vrcholem všech těchto 

soubojů dobra a zla byla samozřejmě soutěž o 

nejpříšernější čarodějnici. Poněvadž se poslední dobou i 

čarodějnice rády parádí, bylo vyhlášení změněno na 

nejpěknější čarodějnici nebo čaroděje. A jelikož temné 

bytosti již před vyhlášením vítězů hrozily, že lidskou 

porotu změní v ropuchy, zvítězily úplně všechny lidské i 

nelidské bytosti. 

   Sportovcům TJ Tatran Janová a Sdružení janovských 

rodičů se povedlo připravit hezkou a veselou oslavu 

příchodu jara, vzpomenutí tradic, které se v krajích 

vyvíjely snad už od dob, kdy zde naši předkové chodili 

ještě méně oblečení, více chlupatí a kdy se 

s čarodějnicemi vůbec nekamarádili. V Janové prožili 

mnozí krásný první máj. 

      text a foto: Radomír Dolanský 

 

 

PÁLENÍ ČARODĚJNIC 

S DŽEJMSOVCI 
   S blížícím se koncem dubna probleskovaly mezi lidem 

v podhradí zprávy, že se čeká hromadný úlet čarodějnic 

z lidského světa. Klevety se donesly i k mocnému 

Džejmsi I. zvanému Zlobrobijec. Ten neváhal a okamžitě 

vyslal do kraje zbrojnoše, aby v každé domácnosti spálili 

veškerá košťata a smetáky. Díky tomu byl rok bohatý na 

úlovky čarodějnic, které sice pořád byly nebezpečné, ale 

pomalé. 

   Džejmsovi zbrojnoši, takzvaní Džejmsovci, lapili 

poblíž Janové unikátní čarodějnici, která se snažila 

splynout s okolím a dezertovala z bojiště na kole. Ovšem 

neznalá těchto dopravních prostředků použila nejtěžší 

převod a tím byl její úprk zpomalen. Navíc, při námaze jí 

z kostry (z kostry čarodějnice, nikoliv z kostry kola) 

čpěla síra, takže dopadení bylo dílem okamžiku.  

   Poněvadž kouzlem srostla s kolem, bylo radou starších 

schváleno, že bude upálena jako jeden kus. Průvod 

k osudné hranici se zrůdou v čele vyrazil z hradu 

Džejmsovce v podvečerních hodinách. Na loučce známé 

pod názvem U upálené čarodějnice se již srocovaly davy 

zvědavců. Mohutná vatra, která měla zlo sprovodit ze 

 

 



 

VYSTOUPENÍ PRO MAMINKY 

V MATEŘSKÉ ŠKOLE 
   Nečekané problémy provozu školky zapříčinily mírné 

odložení představení, říkadel, zpěvu a tance pro 

nejvzácnější bytosti lidského rodu - pro maminky. Ale 

vždyť maminkám můžeme říkat třeba každý den, jak moc 

je máme rádi. Nejen, když to stanoví nějaký den 

v kalendáři. 

   Přípravy roztomilých vystoupení pro diváky, stály 

hodiny trpělivých nácviků učitelky Leu Orságovou, 

Šárku Haplovou a Zdenku Juřicovou. Poněvadž věkový 

průměr dětí letos ve školce „omladil“, bylo na cvičišti 

opravdu těžko. Rozzářené oči maminek, ale i pyšných 

tatínků a nadšených dědečků a babiček, potlesk míjející 

se s dalším potleskem, byly tak vzácnou odměnou, pro 

kterou do toho naše paní učitelky půjdou určitě znovu. 

   Bystrému oku neuniklo, že největšími hrdiny před 

začátkem představení byli malí pánové, dnes ještě nosící 

přízvisko šoldové. Nicméně když se zvedla pomyslná 

opona a hrdinové měli vystoupit na forbínu před 

publikum dospělých a před starší kamarády, převzaly 

žezlo vůdců slečny školkáčky. Možná tak nevědomky 

kopírovaly samotný život, kdy zvenčí chrání rodinu 

tatínek, ale všeobjímajícím ochráncem, i pro tatínka, je 

nakonec přece jen maminka. 

   Děti zahrály nadšenému obecenstvu pohádku o Šípkové 

Růžence, zpívaly a tancovaly, střídaly se při veselých 

říkadlech. I když by se dalo očekávat, že páteří celého 

vystoupení budou paní učitelky, alespoň v udávání taktu 

hudbě byly pány na jevišti děti. Prostě teprve když ony 

chtěly, mohla se paní učitelka Haplová milostivě připojit 

a doprovázet vystoupení na klavír. Výsledek byl 

samozřejmě úžasný. 

   Řada veselých a krásných představení spěla k vrcholu 

celého odpoledne, pusinkování maminek. 

Každý školkáč, dokonce i stydlínové, řekl jen a jen své 

mamince tolik krásných slov, až se najednou zdálo, jakoby 

místností proletěla víla Zvonilka s kamarádkami a svým 

kouzleným zlatým prachem. Ano, určitě tam víly byly, 

protože maminky se v očích dětí najednou zlatými staly. 

Ani na tatínky se nezapomnělo. Jeden z pánů šoldů rýmem 

sdělil celému světu, že maminka je úžasná, ale to nejlepší, 

co udělala, bylo, že se potkala s jeho skvělým tatínkem. 

   Potlesk stíhal potlesk. Děti si rozebraly přáníčka, která 

připravily pro maminky s pomocí paní učitelky Juřicové, a 

pak již utíkaly za svými maminkami. Pusinkovali je, 

objímaly je, byly šťastné. Všichni byli šťastní. Takové 

chvíle plné kouzel uvnitř nás prožívali ve školce v Janové 

všichni. 

      text a foto: Radomír Dolanský  

 

JEDNIČKOVÝ KABARET ŽÁKŮ 

ZÁKLADNÍ ŠKOLY 
   Oficiální název zněl sice jako besídka a byl věnován 

především maminkám, ale skladbou programu se jednalo o 

dokonalý dětský kabaret s tanci, zpěvy a divadelními 

skeči. Navíc bavil přítomné hosty takřka půldruhé hodiny, 

což je přibližný čas vystoupení profesionálních umělců. 

   Na programu se snad podílela celá škola. Ředitel Michal 

Lucbauer tentokrát zaujal postoj pana řídícího a pouze 

dbal na hladký průběh programu a přípravu vystoupení. 

Paní učitelky Eva Podešvová a Ludmila Spitzerová si 

každá vedla své umělce, starší a mladší žáky. To vše se 

skloubilo do mnohotvárného celku, který svou pestrostí 

zaujal snad všechny přítomné. 

   Vystoupení zahájili hoši přednesem několika krátkých 

básniček a hned nato se ke slovu, nebo spíše notě, dostala 

hudba. Řada žáků ze Základní školy Janová se věnuje hře 

na flétnu a dnes mohli své studium zúročit. Dle 

mohutného potlesku, který následoval po každém 

 



 



 

pištců, se jim to určitě povedlo na jedničku. 

   Následovala divadelní pohádková scénka v podání 

mladších žáků. Je vidět, že vedoucímu divadelního 

kroužku, jinak panu řediteli, vyrůstá nová generace 

herců. Až je člověku líto při pomyšlení, že současná 

parta starších komediantů brzy odejde do jiných škol. 

Doufejme, že je ředitel divadla zláká alespoň na 

hostování. Nejen v dotčeném vystoupení, ale i v těch 

následujících si diváci mohli povšimnouti, že školáci 

sami sobě vyrobili masky a další doplňky k jednotlivým 

skečím. 

Následovala krátká vystoupení mágů kouzel a čar 

proložená vystoupením školní sólistky s kytarou. A hned 

nato taneční vystoupení malých tučňáků při veselé 

písničce. Sotva dozní poslední tóny, scéna se mění a šéf 

divadla vstupuje do divadelní scénky jako průvodce. Zde 

se můžou do děje zapojit i diváci svou představou, jak by 

měl scénář pokračovat. Škoda, že možnost nebyla 

využita ve větší míře, čímž by měli přítomní možnost 

vyzkoušet si u divadelníků schopnost improvizace. 

Crazy komedie o návštěvě rodičů a prarodičů sklidila 

velký aplaus. 

 

 

velký aplaus. 

   A další hudebně-taneční vystoupení malých černoušků 

v podání mladších žáků. Následuje pěvecká hodina 

angličtiny, tentokrát za dozoru angličtináře a ředitele 

školy v jedné osobě. A další scénka. Mladší herci 

navštívili restauraci a číšník hraje neplánovaně dvojroli 

číšníka a nápovědy. Napřed zahraje svou roli, a když je 

mu odpovězeno jinými slovy, než přikazuje scénář, 

může se vyvrátit, což samo o sobě již navozuje 

komičnost scény. 

   Následuje vystoupení muzikantů s tradičními i 

netradičními nástroji a vzápětí další taneční číslo 

mladších žáků. Následuje kočičí tanec, dalo by se říci, 

s muzikálovou choreografií. Pak písnička a už jen 

předávání dárků maminkám. 

   Nadšení diváků a potlesk výkonům školáků dokazuje, 

že ve škole v Janové existuje opravdu široká nabídka 

mimoškolní činnosti. Ovšem to nejdůležitější není 

existence těchto možností, ale to, že jsou hojně 

využívány. Nic nedokazuje lépe jejich kvalitu než 

podobná vystoupení. Děti v Janové jsou vedeny 

k šikuláctví již od předškolního věku právě v kroužku 

Šikulka, který vede Kateřina Kovaříková a jak se sama 

vyjádřila, je úžasné pozorovat tvořivost a fantazii dětí. 

Stálé místo na základní škole má dnes již díky Michalu 

Lucbaerovi také divadelnictví, za jehož úspěch mluví 

„vyprodané“ sály. Samozřejmě, že nezanedbatelná je 

spolupráce celého školního týmu, tedy i učitelek Evy 

Podešvové a Ludmily Spitzerové. Jednoznačně škola 

v Janové i v zájmové činnosti vypouští do života 

kvalitního člověka. Jak s tím kdo naloží, ukáže teprve 

budoucnost. 

     text a foto: Radomír Dolanský 



 



 

DĚTSKÝ DEN A KÁCENÍ MÁJE 
   Sportovci o víkendu 7. 6. 2014 uspořádali svůj vlastní 

den D. A byl to opravdu den, který si velké „D“ 

zasloužil. Místo světových politiků se v místním 

sportovním komplexu setkaly děti všech věkových 

kategorií, ale i řada dospělých, domácích i přespolních. 

   TJ Tatran Janová totiž připravil na sobotní odpoledne 

respektive takřka až nedělní kuropění hned dvě velké 

oslavy – Mezinárodní den dětí a kácení máje. Od 14. 

hodiny odpolední bylo pro děti připraveno mnoho 

dovednostních soutěží, za jejichž úspěšné zvládnutí vždy 

obdržely nějaké mlsací ocenění.  

   Například hod tenisákem do otvorů byl náročný úkol. 

Ne, že by snad byly vyřezané otvory malé, ale na desce 

byla růžová prasátka a dětští znalci jelítek, jitrniček a 

klobás byli přitahováni těmito chutnými tvory. Podobně 

se musely děti trefovat do pyramidy plechovek nebo 

pokoušet štěstí při kroužkovém lovu ryb či skákání 

v pytli a řadě dalších disciplín. Děti si mohly, pod 

odborným vedením předsedy oddílu lukostřelců 

 

Bohumíra Trčky, vyzkoušet, jak těžkou práci měl Robin 

Hood. 

   Pro ty, kdo se rozhodli užít si dne bez náročnějšího 

pohybu, připravili pořadatelé další porci zájmových 

možností. Bylo zde kolo štěstí, které odměnilo 

pokušitele alespoň sladkostí, když už se štěstí 

nezastavilo na správném čísle. Ve stínu altánku si mohly 

děti kreslit a na dalším stanovišti si dokonce mohly 

vyzkoušet práci na hrnčířském kruhu, jak z hlíny vyroste 

třeba miska nebo džbán. Nebo si koupily bílou figurku 

ptáčka či jiného zvířátka, a coby zkušení malíři jim 

mohly vdechnout štětcem a barvami život. 

   Obdivovat se mohli dospělí i děti krásným leteckým a 

lodním modelům, které zde představili modeláři ze 

Vsetína, rovněž trénující v Janové. Bohužel, leteckým 

ukázkám velkých modelů bránily vysoké sítě za 

brankami, které znemožňovaly bezpečné přistání. Proto 

se nad diváky vznášely pouze menší letadla nebo letecká 

lahůdka – minidron, který bývá ve větším provedení 

nosičem kamery. Jako obvykle byly pro děti připraveny 

stále populární projížďky na koni.  

 

 

 

 



 

OTVÍRÁNÍ STUDÁNEK A ZAHÁJENÍ 

TURISTICKÉ SEZONY 2014 
   Otvírání janovských studánek bylo naplánováno na 

26. dubna. Celý den byl ve znamení vody, protože již 

několikátý den pršelo. Ještě dopoledne nebylo jisté, zda 

vyrazíme do hor, protože počasí dávalo tušit, že přijdou 

jen nejodvážnější. 

   Před první hodinou odpoledne přicházeli nejistě první 

turisté. Ti byli za svoji dochvilnost odměněni. Pan 

starosta otevřel pramen lahodné valašské trnkové vody a 

cinknutím skleniček zahájil turistickou sezonu 2014. 

Beskydoš, jenž přislíbíl účast, se asi bál přebrodit 

rozbouřenou Bečvu a zůstal někde na Řečiskách. 

Studánky jsme tedy museli otevřít bez něj. 

 

LIZ MITCHELL NA NÁVŠTĚVĚ V JANOVÉ 
   Historické foto dokumentuje vzácnou návštěvu v obci 

Janová. Zastavila se zde Liz Mitchell, tehdejší pěvecká 

hvězda skupiny Boney M. Při prohlídce obce se nechala 

vyfotografovat s místní drobotinou. 

   Bulvární deníky se později snažily vzácnou událost 

zpochybnit tvrzením, že se jedná o místní občanku J. D. 

při šancování. 

       text a foto: Radomír Dolanský 

 

 

   Mladší a starší hasiči z Janové předvedli divákům 

ukázku hasičského útoku a dalších disciplín, které musí 

absolvovat na soutěžích po celém okrese. Jejich stále se 

zlepšující výkony dělají obci čest a svým vedoucím 

radost. Proto byli i zde odměněni za své dovednosti 

patřičně nadšeným potleskem. Poté připravili dětské 

stříkačky pro své neregistrované kamarády, kteří se 

v horkém dni s radostí trefovali proudem vody všude 

jinde než do terče. To bylo výskotu na hřišti. 

   Hudební podbarvení akce a později večer také roli 

dýdžeje, ale i moderátorskou úlohu zvládal Janovjanům 

již dobře známý Pavel Sekula. A byl to právě on, který 

po 17. hodině začal všechny přítomné upozorňovat na 

blížící se vystoupení satiricko-humoristického uskupení 

místních masážistů bránice, Džejmsovců. Pro letošní 

slavnostní den si připravili vystoupení akvabel 

v přenosném skládacím bazénu. Smíchu a potlesku bylo 

kopec. Záznam vystoupení Akvabel z Janové naleznete 

na YouTube. Stačí si zadat Džejmsovci. 

   Tímto vysoce umělecky hodnotným vystoupením se 

podvečer překlopil z dětského dne do oslav kácení 

máje. Letos připravili sportovci novinku, dražbu májky. 

Ta byla po napínavém souboji přihazovačů nakonec 

vydražena za neuvěřitelných 1 200 Kč. Nový majitel 

májky získal přednostní právo si ji také porazit. Napřed 

se valašsky, slivovicí, posílilo kladivo, které mělo 

odstranit stabilizační kůly. A poté nastal vrchol 

sobotního dne – májka byla pokácena. 

   Vydařený den pokračoval příjemným večerem a 

následně veselou nocí. Širokou nabídkou her, soutěží, 

uměleckých kratochvílí, následně i tancem, se 

celodenně prolínala vůně guláše a pochoutek přímo 

z udírny. Tělovýchovná jednota Tatran Janová 

připravila opravdu pestrý den pro všechny, kdo oslavy 

navštívili. 

      text a foto: Radomír Dolanský 

 

MÁJKA U KAVÁRNY ZZJM 

   Letos vztyčili májku i majitelé kavárny ZZJM. 

Vzhledem k umístění, kde se občas objeví ramenatější 

jedinci s přesvědčením, že se musí mlátit s neživými 

věcmi, nedoznala májka vedením očekávané újmy a 

přežila po celou dobu instalace. 

    text a foto: Radomír Dolanský  

 

 

ÚSMĚVY JANOVÉ 
MAFIE V AKCI 

   Redaktorovi místního zpravodaje se podařilo zachytit 

v přímém přenosu válku gangů. Don Pietro Pagacinni a 

Michaelle Tkaccini bezohledně likvidují nepřátelský 

gang La Traviata. 

  text a foto: Radomír Dolanský 

 

 

 

 

 

 



 

k pomníku obětí 2. světové války a za tónů české a 

slovenské hymny byl vzdán hold těm, kteří za nás 

položili své životy. Projevy významných osobností krátce 

připomněly všem účastníkům, že je zapotřebí o naši 

historii pečovat a předávat v dobrém i zlém těm, kteří 

přijdou po nás. Nebývá mnoho příležitostí si poslechnout 

naše současné samostatné hymny, které před nedávnem 

k sobě patřily. Jenom ta pauza a potlesk mezi nimi je tam 

dnes navíc. Pro mnoho lidí se ale v myslích vrací 

vzpomínky na dobré věci, které pod jednou hymnou 

prožili. O to víc je tato slavnostní a svým způsobem také 

zcela obyčejná akce krásnější. 

   Oheň a zahřátí u něj, opečený špekáček, ovčí sýr, po 

kalíšku slivovice na straně jedné a borovičky na straně 

druhé bylo v sychravém počasí nutností. Také lidovky 

harmonikářů zpříjemnily setkání a všichni si v dobré a 

přátelské náladě zazpívali pár známých písní. 

Kolem 12. hodiny se po skupinkách vypravovali všichni  

   Asi patnáct věrných turistů, kterým nevadilo bláto a 

mokro, se vydalo ke studánce do Lysé, kterou jsme při 

odemčení pojmenovali Machalcova. Jediným odvážným 

byl pan Chuděj, který douškem okusil pramenitou vodu 

z této studánky. Skrze ni jsme zároveň otevřeli i 

všechny ostatní, jež se nacházejí na území Janové. 

   Část turistů se vracela hned po otevření zpět domů. 

Zbytek účastníků pokračoval na hřeben nad Hořansko, 

odkud se nám otevřel hezký pohled na celou naši obec a 

valašské hory. Do dědiny jsme se vraceli přes Zahrady a 

byli jsme rádi, že jsme překonali lenost a strach 

z deštivého počasí. 

   Akce přilákala všechny věkové kategorie. Rozdíl mezi 

nejstarším a nejmladším účastníkem byl rovných 75 let. 

Na závěr chci poděkovat všem zúčastněným a zvláště 

manželům Chudějovým, kteří byli hnacím motorem celé 

této vydařené akce. 

text: Mikulenčák Josef, předseda MS Janová Ústí, foto: 

Mikulenčák Josef ml.  

 

SETKÁNÍ NA ZTRACENCI 

V KVĚTNU 2014 
   Rok uběhl jako voda a opět naše kroky směřovaly 

směrem k Velkým Karlovicím. Květnové dny na 

Ztracenci na hřebenu Javorníků již tradičně patří 

vzpomínce na válečné bojovníky. Čechy, Slováky a také 

vojáky ostatní národnosti, kteří v průběhu 2. světové 

války bojovali za naši svobodu.  

   Místní turisté uspořádali v neděli dne 11. května 2014 

vycházku na Ztracenec. Účelem pochodu bylo hlavně 

hlavně připomenutí si konce války v části našeho 

Valašska a na pomezí s bratrským národem Slováků. 

Ztracenec se nachází na slovenské straně Javorníků. 

Sraz účastníků byl na vlakové zastávce v 7:42 a sešlo se 

   Sraz účastníků byl na vlakové zastávce v 7:42 a sešlo se 

nás i přes velmi nepříznivé počasí asi 15. Pak se vyjelo 

vláčkem směrem ke Karlovicím. Kolem půl deváté jsme 

vystoupili na rozcestí Soláň v Malých Karlovicích. Tam 

se k nám připojili ještě na poslední chvíli manželé 

Halašovi, kteří místní lokálku nestihli a tak museli na 

Karlovice dojet autem. Chvilku čekání na autobus jsme si 

zkrátili povídáním a seznamováním s ostatními 

účastníky, kteří rovněž směřovali na Ztracenec.  

   Tato hezká a ušlechtilá tradice každoročně přiláká na 

vrcholky Javorníků bezmála stovky nadšenců. Zajištěný 

autobus  nás  všechny dopravil na Kasárna, odkud byl asi 

hodinový  pěší pochod po hřebeni Javorníků až na 

Ztracenec. Cestou jsme potkávali slovenské, ale také 

české pořadatele, kteří tuto pietní vzpomínkovou akci 

každoročně připravují. Přátelské pozdravy a setkání 

známých z předchozích let, vždy nabudí i přes nepřízeň 

počasí příjemnou a kamarádskou atmosféru a úsměvy na 

tvářích všech zúčastněných.  

   Není překvapením, že stejně jako my z Janové, tak i 

turisté a kamarádi z Huslenek, se této akce každoročně 

zúčastňují. Celá tato akce je organizována Slovenským 

svazem protifašistických bojovníků a pod patronací 

slovenské vlády. Vojenská jednotka musela zajistit i 

v tomto nepříznivém deštivém a mlhavém počasí 

nezbytně nutnou ozvučovací techniku a vše ostatní.  

   V 11 hodin došlo k oficiálnímu položení věnců 

 

 

 



 

OKOLO HUSLENEK 
   V neděli 18. 5. 2014 se na vlakovém nádraží v Janové 

sešla hrstka Janovských turistů. Toužebně jsme vyhlíželi, 

zdali někdo nepřibude, ale nestalo se tak. Nevhodné 

počasí udělalo své a tak čtyři odvážní turisté nasedali do 

vlaku. 

   V Huslenkách na nádraží jsme byli mile přijati a po 

prezentaci jsme se vydali na okružní cestu okolo 

Huslenek. Výchozí bod, zastávka ČD, stoupáme k 

hřebenu. Někde bylo trochu více bláta, jinde se šlo 

dobře. Počasí se umoudřilo, viditelnost na naše krásné 

kopce a okolí byla dobrá. Po pravici Halenkov, po levici 

Hovězí, Janová.  

Tyto překrásné výhledy nás utvrzují, jak v krásném 

k odchodu.  

   S naším odchodem z Javorníků se počasí pokazilo a 

začalo pršet. To už ale nikomu nevadilo, protože nás 

čekal autobus na Kasárnách, který nás dovezl zpět na 

vlakovou stanici do Karlovic. Vláček jsme stihli a v teple 

vagónu jsme společně rekapitulovali čerstvý zážitek a už 

připravovali a probírali další chystané aktivity letošního 

roku. Kávička a čaj v kavárně k závěru výletů také pro 

některé neodmyslitelně patří. 

   Závěrem zbývá opět poděkovat všem, kteří se i přes 

nepříznivé počasí výletu do Karlovic zúčastnili a hlavně 

organizátorům celé této akce a Vám všem poslat 

symbolické pozvánky na naše další společné, turistické a 

poznávací aktivity. 

text: Ing. Karel Trlica, foto: Ing. Lenka Trlicová 

 

 

 

 

 

 

 

kraji žijeme. Před námi v mlze Čerňanská Kyčera, 

nejvyšší bod trasy. Po dosažení vrcholu mlha ustoupila 

a odměnou nám jsou krásné výhledy na Beskydy. Nelze 

nevzpomenout na jednu z moha písní Darebandu Když 

sa chlapi naperú pod Čerňansků Kyčerú… 

   Pár fotek, jednu zdravotní a scházíme k cíli. Tím je 

lyžařská chata KČT Halenkov. Zde nás vítají hlavní 

pořadatelé 14. ročníku Pochodu okolo Huslenek, Aška 

Mikulenková a pan Drlík. Každý účastník dostal 

dobrotku – vafle s nutelou a šlehačkou. Na ohýnku 

opékáme špekáčky, vládne skvělá atmosféra.  

   Na závěr nezbytné předávání diplomů o účasti a také 

vzpomínka na skvělý den. Poděkování pořadatelům, 

poslední pozdravy a scházíme do údolí Černé. U 

Pokorných jsme ještě špekáčky potlačili pivem a pak 

nasedli na autobus a ujížděli domů. 

       text: Karla Vašťáková 

 

VÝLET DO POLSKA 
   Skupina turistů a turistek z Janové, pod vedením 

Zdenky a Stanislava Chudějových, navštívila  9. 5. 2014 

květinové zahrady v Polsku.  

   Zájezd byl organizován cestovní kanceláří Valaška 

Vsetín. Cesta byla příjemná a nákupy balkonových 

květin, skalniček a stromečků ještě příjemnější. Úložný 

prostor autobusu byl zaplněný nakoupenými květinami 

do posledního místečka.  

   Nebyly to však jen nákupy, ale i krásné zahrady, 

které  jsme mohli všichni shlédnout a pokochat se. 

Nádherně vzrostlé upravené a opečovávané zahrady 

potěšily oko každého z nás. 

 



 



 

VÝLET ZA POKLADEM ČESKÉHO 

KULTURNÍHO DĚDICTVÍ 
   Turistická sezóna janovských turistů je již v plném 

proudu. Místní přátelé turistických výletů se těší 

z bohaté nabídky plánu výletů pro letošní rok, sestavený 

protagonisty turismu v Janové manžely Chudějovými. 

Aniž by si to kdo uvědomil, tento kalendář akcí se brzy 

přehoupne do druhé poloviny roku.  

   Tuto pomyslnou druhou půli jsme zahájili velmi 

hodnotnou akcí – návštěvou jednoho z nejkrásnějších 

měst Moravy, centra duchovní kultury a umění, města 

Kroměříže, které je právem nazýváno pro svoji 

jedinečnost Hanáckými Athénami. 

   Původní termín poznávacího výletu byl plánován na 

sobotu. Jelikož však kolidoval s pořádáním kácení máje 

a dětským dnem, bylo rozhodnuto jej přesunout o den 

dřív, na pátek 6. června. Touto změnou přirozeně 

vyvstaly obavy, a to nejen pro organizátory, že 

přesunutím výletu na všední den, značně utrpí 

návštěvnost zajišťované akce, že objednaný autobus 

bude poloprázdný a kdoví, jestli nakonec z výletu 

nesejde. S blížícím se termínem akce se však ukazovalo, 

že obavy byly naprosto liché a přihlášených účastníků 

den ze dne přibývalo. Bezesporu k tomu přispěla dobrá 

propagace ze strany pořadatelů i dobrá předpověď počasí 

na tento den a především předpoklad hodnotného 

kulturního a poznávacího zážitku. 

   Páteční ráno nás přivítalo modrou oblohou se 

sluníčkem a přívětivý dopravce pan Kašpar 

s přistaveným autobusem, takže vše nasvědčovalo tomu, 

že tento poznávací výlet dopadne dle očekávání na 

výbornou. 

   Jelikož všichni přihlášení zájemci výletu byli tradičně 

dochvilní, mohli jsme přesně v osm hodin vyrazit směr 

Kroměříž. Pravdou však je, že se termín zájezdu 

v pracovní den přece jen odrazil na složení jeho 

účastníků. Až na pár volných míst, sedadla v autobuse 

   Dnes už sazeničky kytiček zdobí spoustu obydlí v 

Janové. Možná, že zahrady některých z účastníků tohoto 

zájezdu budou časem zahradám, které jsme viděli, hodně 

podobné. 

text: Ing. Blanka Macková, foto: Zdenka Chudějová, 

Jana Pončíková 

 

 



 

obsadili většinou senioři v důchodovém věku se svými 

vnoučaty. Ale byly zde i páry či jednotlivci 

produktivního věku, kteří měli dovolenou, nebo si 

vyřídili pracovní volno, aby využili této jedinečné 

příležitosti. 

   V příjemně klimatizovaném autobusu cesta zdárně 

ubíhala. Po cestě jsme přibrali další přihlášené pasažéry, 

a když přistoupil poslední, přivítala všechny paní Zdenka 

Chudějová. Seznámila nás s programem dne. Abychom 

byli takzvaně v obraze, stručně nám podala výklad o 

historii komplexu památek, které jsme měli navštívit. 

   Asi po půldruhé hodině jízdy nás přivítalo historické 

město Kroměříž. Po krátké pěší chůzi přes část města 

jsme stanuli na nádvoří Arcibiskupského zámku, který je 

se svou věží dominantou celého města a patří mezi 

přední kulturně-historické památky v republice. Krátce 

jsme se stačili rozhlédnout po nádvoří a již nás vítala 

předem zajištěná průvodkyně.  

   Dříve, než jsme započali jeden a půlhodinovou 

prohlídku vnitřních prostor zámku se svými deseti sály, 

salonky, komnatami jídelnami a knihovnami, vyslechli 

jsme si výklad o bohaté historii tohoto památkového 

skvostu. A že se jedná o skutečný skvost, deklaruje i 

fakt, že celý komplex byl v roce 1998 zapsán na seznam 

Světového kulturního a přírodního dědictví UNESCO.  

Zanedlouho po zajímavém výkladu jsme již s patřičnou 

pokorou vstupovali do jednotlivých místností, z nichž 

každá se vyznačovala svou jedinečností a historií. Bylo 

vskutku povznášející pohybovat se v prostorách, kde 

v dávných dobách byly přítomny historické postavy 

našich dějin. Jako například ruský car Alexandr III., 

císař František Josef I., Marie Terezie a mnoho dalších 

věhlasných osobností. Z toho novodobého hlediska bylo 

připomenuto období, kdy zde několik týdnů trávil čas i 

sám W. A. Mozart, i když jen ve filmové podobě 

amerického herce Thomase Hulce, při natáčení 

oscarového filmu Amadeus, který zde v roce 1984 

natáčel režisér Miloš Forman. 

   Mnozí z nás toužili zvěčnit se v těchto prostorách na 

fotografii, jenže jsme museli respektovat přísné nařízení 

zákazu fotografování. Přesto se podařilo panu Šulákovi 

přemluvit naši paní průvodkyni, abychom si mohli udělat 

skupinovou fotku a to dokonce v jednom z 

nejkrásnějších a největších sálů, ve velké jídelně neboli 

kongresovém sále. Prohlídka vlastního zámku byla 

ukončena zhlédnutím arcibiskupské zámecké knihovny, 

která se svými 21 tisíci svazky knih patří 

k nejobsáhlejším a nejvzácnějším v ČR. 

Hlavní část plánovaného společného programu byla tedy 

vyčerpána a dál se již každý mohl rozhodnout sám, jak 

naložit se zbývajícím časem do smluveného odjezdu 

domů. Bylo opravdu velmi těžké se rozhodnout pro 

některou z prohlídek pamětihodnosti ze široké škály 

nabídek, kterými město oplývá. Nejvíce lákala prohlídka 

přilehlých zahrad – Podzámecké a Květné, zámecké věže 

s rozhlednou, historických zámeckých sklepů 

s ochutnávkou vína, Biskupské mincovny a bezesporu 

proslulé obrazárny představující špičková díla světového 

malířství. Navštívit zámeckou galerii a nevidět 

Tizianovo dílo s názvem Apollo a Marsyas, jako bys tu 

nebyl. A právě proto si někteří z nás tuto příležitost 

nenechali ujít a výstavu si prohlédli. 

 

t

Bohužel, čas vymezený pro náš plánovaný program byl 

příliš krátký, než bychom mohli zhlédnout všechny krásy 

historie i současnosti pohostinného města. Mnozí zde 

však získali inspiraci pro to, aby si do Kroměříže udělali 

výlet znovu a mnohé zajímavé pamětihodnosti, které 

skýtá toto historické město, v klidu prohlédli. 

   Zpět k domovu jsme všichni odjížděli naplněni pocitem 

prospěšně stráveného dne, obohaceni o skvělý kulturní 

zážitek. Nemalý podíl na tom bezesporu mají iniciátoři 

těchto smysluplných akcí, manželé Chudějovi, kterým po 

příjezdu do Janové vzdali hold a poděkovali všichni 

účastníci výletu bouřlivým potleskem. 

   Těšíme se na příští podobné akce, které paní Zdenka 

Chudějová  naplánovala na další část roku v bohaté míře. 

text: Ing. Pavel Hromada, foto: Josef Šulák, Zdenka 

Chudějová   
 

JANOVJANÉ KOMPARSEM PRO 

ČESKOU TELEVIZI 
   Chtěla bych se s vámi podělit o nezapomenutelný 

zážitek ze zájezdu do moravské metropole Kroměříže, 

neboť ne všichni se natáčení televize zúčastnili. 

   U východu z Květné zahrady nás oslovila pracovnice 

Informačního centra Kroměříž a požádala nás o roli 

komparsu při natáčení České televize v Květné zahradě, 

které mělo sloužit k zviditelnění historických památek na 

východní Moravě. 

   Vrátili jsme se zpět ke kolonádě zdobené sochami a 

bustami antických bohů a historických postav. Zde každý 

obdržel od pracovníků ČT různobarevné nafouknuté 

balónky uvázané na dlouhých šňůrách, které jsme měli na 

povel všichni vypustit. Rozdali jich celkem 250 kusů. 

Několikrát jsme se přemisťovali, než bylo nalezeno 

správné místo k filmování.  

   Snímala nás kamera umístěná na terase střechy 

kolonády, odkud je výhled na převážnou část zahrady, 

dron s kamerou a kamera přímo v místě, kde jsme stáli. 

Česká televize takto natáčela i na Kyčerce, Soláni, 

v Rožnově apod. 

   Po vypuštění balonků se nám naskytl úžasný pohled na 

pestrobarevnou paletu vznášející se k obloze. Pozorovali 

jsme je, dokud nám nezmizely v oblacích. Jako odměnu 

jsme dostali brožuru Turistický průvodce východní 

Moravou a reflexní pásku města Kroměříže. Plni dojmů 

z natáčení jsme se vydali zpět k domovu. 

    text: Ilona Tomancová, foto: Jana Pončíková 

 

 

 

 

 

 



 
Vítej do života 
Sára Sakrajová  č.p.  251 nar. 30. 1. 2014 

 

t

e

x

t

 

a

 

f

o

t

o

:

 

R

a

d

o

m

í

r

 

D

o

l

a

n

s

k

ý

    

 

 

 

 S tichou vzpomínkou 
Jaroslav Chuděj  č.p.  92     4. 4. 2014 

Otta Grebeň  č.p.  28E  20. 4. 2014 

Božena Vojtková č.p.  196  21. 4. 2014 
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Blahopřejeme k jubileu 
Duben 

Josef Tkadlec  č.p.  199 50 let 

Eva Gomézová  č.p.  162 70 let 

Danuše Hnátková č.e.  5E  80 let 

Květen 

Jiřina Grygarová č.p.  234 50 let 

Miloslav Kovář  č.p.  71  60 let 

Stanislav Chuděj č.p.  168 70 let 

Červen 

Josef Šipula   č.p.   43  60 let 

KŘÍŽOVKA 
Tajenka z čísla 1/2014: …byl smýcen dvě století starý dub u Zajíčků. Vylosována byla Věra Filová, Janová 143. 

Blahopřejeme. Výhru si převezměte na OÚ Janová. 

Křížovka č. 2/2014: František Suldovský byl v Janové… (dokončení v tajence). 

Znění tajenky doručte na kupónu (pod křížovkou) na OÚ Janová. Výherce obdrží zvoneček s motivem místní zvonice. 

KUPÓN NA VYLUŠTĚNOU TAJENKU 

Jméno a příjmení:      Adresa: 

Tajenka:  

SPOLEČENSKÁ KRONIKA 

 

 

 



I. B třída sk. A  

HODNOCENÍ JARNÍ ČÁSTI 

FOTBALOVÉHO ROČNÍKU 2013-2014 

1. B TŘÍDY sk. A 
   Fotbalové mužstvo TJ Tatran Janová po podzimní 

části 1. B třídy sk. A zlínského krajského fotbalového 

svazu přezimovalo ve vyrovnané tabulce na lichotivém 

9. místě, ze 13 odehraných utkání 5 vítězství, 2 remízy, 

6 proher, skóre 19:31, 17 získaných bodů.  

   Nebýt v podzimní části tří velmi smolných zápasů, 

kde v utkání s Francovou Lhotou, mimochodem 

skončilo 0:0, hlavní rozhodčí neuznal zcela regulérní gól 

janovským hráčům a dvě utkání venku s Jablůnkou - v 

závěru velmi přísně nařízená penalta a prohra 2:1 a dále 

v Zašové, kde opět těsně před závěrečným hvizdem 

sahali hráči TJ Tatran Janová po třech bodech, obdrželi 

nešťastnou vyrovnávací branku po odraženém míči a 

utkání skončilo 1:1, mohla být situace před jarními boji 

velmi slibná. Ale na "kdyby" se nehraje. 

Zimní příprava začala pod vedením trenéra Antonína 

Trlici v nové sportovní hale na suchu a venku, jelikož 

zima k nám byla tentokrát příznivě nakloněna. 

Zúčastnili jsme se zimního turnaje na umělé trávě 

pořádaném Fotbalovým klubem Vsetín a odehráli další 

dva přátelské zápasy. Bohužel, nevyhnula se nám ani 

zranění a k  dlouhodobě absentujícímu Ivo Hrtáňovi se 

těsně před mistrovskými zápasy přidal klíčový hráč 

Jakub Měrka. Také jejich absence na hrací ploše 

ukázala, že to na jaře jednoduché nebude.  

Po prvních čtyřech kolech měla Janová na svém kontě 4 

 

FOTBAL - Tabulka 

získané body za remízu doma s Ratibořem a vítězství v 

derby se sousedním Hovězí. Následovala čtyřzápasová 

šňůra "krutých proher" a  v mnoha hlavách se již honily 

myšlenky o nucené změně ve vedení oddílu Janová. 

Ještě další kolo prohrála s posledním mužstvem Choryní 

na jejich hříšti 4:3 (3:2) a čekaly je poslední 4 kola v boji 

o udržení v soutěži. Trenér i mančaft však tuto situaci 

ustáli a po domácí výhře 4:1 s taktéž sestupem 

ohroženou Zašovou. Dále v odloženém utkání s 

Valašskou Polankou 5:3, kde se blýskl čtyřmi 

vstřelenými góly Antonín Trlica. Výhrou v dalším derby 

ve Lhotě u Vsetína 2:1 a v posledním utkání s 

Valašskými Příkazy, stále s postupovými šancemi, 

získali v poslední minutě utkání bod za remízu 2:2.  

   Potvrdili tak vzestupný trend a formu. Zvládli tyto 

zápasy pod tlakem a zaslouženě soutěž uzavřeli na 9. 

místě. Celkem 26 utkání, 9 výher, 4 remízy, 13 proher, 

skóre 38:68 a získaných 31 bodů. Nejlepším střelcem za 

Janovou se stal Trlica Antonín s 12 brankami, Jakub 

Měrka 10 gólů, Vojtíšek 5 atd.  

   Janová je již pátým rokem v soutěži 1. B třídy. Starý 

ročník je za námi, ale již teď v tomto období se 

připravujeme na další. Mužstvo zcela jistě potřebuje 

posílit na několika postech. Je na výboru a vedení TJ, jak 

se k tomu postaví. O posilách je však velmi předčasné 

hovořit. Určité kontakty a jednání proběhly, nechejme se 

všichni, kdo opravdu fandíme janovské kopané, 

překvapit. 

text: Václav Mikušek, předseda výboru kopané TJ 

Tatran Janová   

 

 

Čtvrtletník Janovské listy vydává Obecní úřad Janová nákladem 250 ks. Vydání je distribuováno zdarma. Odpovědný  redaktor Radomír 

Dolanský. Předsedkyně redakční rady Michaela Petřeková, DiS. členky: Zdenka Chudějová, Karla Vašťáková. Neprošlo jazykovou úpravou. 

Redakce si vyhrazuje právo na krácení a úpravu příspěvků. Janovské listy 3/2014 vyjdou v září 2014. Uzávěrka je cca 16. den včetně v daném 

měsíci. E-mail redakce: janovske.listy@email.cz  

 

  Záp. V  R P Body  

1. Hrachovec  26  18 4 4 58 

2. Val. Příkazy  26  17 3 6 54 

3. Jablůnka  26  14 5 7 47 

4. Lidečko  26  14 2 10 44 

5. Hutisko  25  11 5 9 38 

6. Hovězí  26  10 7 9 37 

7. Val. Polanka  26  11 3 12 36 

8. Franc. Lhota  26  10 15 11 35 

9. Janová  26    9 4 13 31 

10. Hor. Lideč  26  10 0 16 30 

11. Ratiboř  26    9 3 14 30 

12. Lhota u Vs.  26    8 6 12 30 

13. Zašová  26    6 6 14 24 

14. Choryně  25    5 5 15 20 
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